
Protokół Nr XII/11 
Rady Gminy w Klimontowie

odbytej w dniu 30 grudnia 2011 r.

Sesja odbyła się w świetlicy Gimnazjum w Klimontowie.

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 13.00.

Obradom sesji przewodniczył pan radny Jan Rębacz - Przewodniczący Rady Gminy.

W sesji uczestniczyli radni, pan Ryszard Bień - Wójt Gminy, pan Adam Przybylski - 
Zastępca Wójta,  pan Piotr  Lipiński  -  Sekretarz  Gminy,  pani  Anna Sobolewska - 
Skarbnik Gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy – 
jak lista obecności stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji  podjęto uchwały od Nr XII/95/11 do Nr XI/104/11. Uchwały podjęto w 
głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym.

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor ds. obsługi rady gminy.

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji

Pan  radny  Rębacz,  prowadzący  obrady  sesji,  -  Dzień  dobry  Państwu.  Witam 
serdecznie Państwa i otwieram XII sesję Rady Gminy w Klimontowie. Serdecznie 
witam Radę  Gminy,  witam pana Wójta, witam Zastępcę  Wójta, witam Sekretarza 
witam panią Skarbnik, witam Państwa sołtysów, witam radnych powiatowych, witam 
delegatów do Izb Rolniczych, witam kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 
w tym dyrektorów szkół i przedszkola, witam publiczność,  jeżeli jest taka, witam 
wszystkich Państwa. Szanowni Państwo według listy obecności Rada dzisiaj jest w 
komplecie  czyli  decyzje,  które  będziemy dzisiaj  podejmować  będą  prawomocne. 
Przedstawię Państwu propozycję porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Pan radny Rębacz odczytał proponowany porządek obrad. 

Po odczytaniu  pan radny Rębacz powiedział, - Szanowni Państwo po rozpisaniu 
porządku pojawiły się jeszcze dwa tematy, które byśmy chcieli dzisiaj załatwić. Są to 
takie  drobne zmiany w uchwałach.  Te  uchwały oczywiście  już  na  Komisje  były 
podane.  Chodzi  o  wprowadzenie  zmian  w  uchwale  Nr  XI/94/11  -  tu  chodzi  o 
dofinansowanie  Starostwa  Powiatowego.  Tam  jest  po  prostu  inna  miejscowość 
wpisana.  I  druga  uchwała,  gdzie  też  byłaby  zmiana  to  wprowadzenie  zmian  do 
uchwały  Nr  X/74/11  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfikatora  opłat  za  zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz w sprawie dopłat do 
tary dla zbiorowego odprowadzania ścieków. Tu jest wytyk Nadzoru Wojewody i 
musimy tu takie drobne sprostowanie zrobić.  Proponowałbym szanowni Państwo, 
żeby te punkty wprowadzić po punkcie 6, czyli jako punkt 7 "Zmiany w uchwale Nr 
XI/94/11  w  sprawie  udzielania  pomocy  finansowej  na  rzecz  Powiatu 
Sandomierskiego"  i  jako  punkt  8  "Zmiany  w  uchwale  Nr  X/74/11  w  sprawie 
zatwierdzenia taryfikatora opłat za wodę i ścieki". Co Państwo na to ?. Czy jest zgoda 
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?. Kto z Państwa jest za wprowadzeniem tych punktów proszę bardzo ?. 15. Dziękuję 
bardzo,  czyli  porządek  został  zmieniony,  wprowadzone  zostały  te  dwa  punkty. 
Szanowni  Państwo  kto  z  Państwa  jest  za  przyjęciem  tego  porządku  obrad  po 
wprowadzeniu tych punktów, w całości ?. 15. Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad po zmianach

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.
5. Interpelacje i wnioski radnych.
6. Zatwierdzenie Planów Odnowy Miejscowości:

a) Nasławice,
b) Beradz,
c) Zakrzów,
d) Szymanowice Górne,
e) Wilkowice.

7. Zmiany w uchwale Nr  XI/94/11 w sprawie udzielania pomocy finansowej na 
rzecz Powiatu Sandomierskiego.

8. Zmiany w uchwale Nr X/74/11 w sprawie zatwierdzenia taryfikatora opłat za 
wodę i ścieki.

9. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy na 2012 r.
10.Sprawozdanie z pracy Rady Gminy w 2011 r.
11.Sprawozdanie z prac stałych Komisji Rady w 2011 r.
12.Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2011 

- 2021.
13.Zmiany w budżecie gminy na 2011 r.
14.Wnioski, zapytania, informacje.
15.Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
16.Zakończenie sesji.

Do punktu 3 porządku obrad sesji

Pan  radny  Rębacz,  -  Czy  Państwo  macie  jakieś  uwagi  do  protokołu  z  sesji 
poprzedniej?  Nie  widzę.  Zatem proszę  o  przegłosowanie.  Kto  z  Państwa jest  za 
przyjęciem protokołu  z  poprzedniej  sesji?  15.  Protokół  z poprzedniej  sesji  został 
przyjęty.

Do punktu 4 porządku obrad sesji

Pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta,  -  Panie  Przewodniczący,  szanowna  Rado 
szanowni goście. Okres między sesjami był okresem krótkim, ale dosyć intensywnym 
jeśli chodzi o rachunkowość bieżącą, ponieważ jest to miesiąc zamykający rok i tutaj 
w tym okresie najwięcej pracy ma nasza szefowa. Prze to właśnie widać, że na razie 
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jej  nie ma. Jeżeli  będzie potrzebna, będziemy ją  ściągać.  W tym okresie między 
sesjami  dopracowaliśmy nasze zgłoszenia  na chęć  remontowania dwóch świetlic. 
Myślę, że w obydwu przypadkach się to uda. Chodzi tu o Grabinę i Górki, z tym, że 
Górki z trochę większym poślizgiem, ale myślę, że niewiele to zmieni, ponieważ i tak 
remonty będą robione od wiosny. W tym czasie zakończyliśmy rewitalizację rynku. 
Dzisiaj, jutro mam nadzieję, że zostaną zakończone prace budowlane w Gminnym 
Ośrodku  Kultury.  Zostanie  tylko  kosmetyka  i  będziemy  mieli  już  możliwość 
funkcjonowania w nowym Gminnym Ośrodku Kultury po remoncie. Po za tym w 
tym  czasie  zostały  oddane  do  użytku  drogi  w  Pęchowcu,  kawałek  drogi  w 
Uanowicach  i  myślę,  że  to  są  takie  podstawowe  rzeczy,  które  zostały  w  tym 
momencie jako działania zakończone. Szanowni  Państwo poza tym co się  działo 
miedzy sesjami, 30 grudnia obliguje nas również do tego, żeby powiedzieć co się 
działo  w  całym  2011  r.  Trzeba  stwierdzić,  że  i  rozmach  inwestycyjny,  i  ilość 
inwestycji jakie w tym roku robiliśmy to świadczył by o tym, że jest to rok wyborczy, 
albo przedwyborczy, niż rok powyborczy. Biorąc pod uwagę drogi gminne mamy w 
tym czasie zrobioną schetynówkę. Została w tym roku zrealizowana i schetynówka 
na  łączną  kwotę  513  000  zł.  Mam  nadzieję,  że  z  pożytkiem  dla  tamtejszych 
mieszkańców i z pożytkiem dla całej naszej gminy, zwłaszcza, że w tamtym kierunku 
mam nadzieję  będzie  rozwijała  się  infrastruktura  sportowa z  naszym wyciągiem, 
który już tutaj zaczyna być sławny i myślę, że ten kierunek działania i rozbudowa 
dróg  w  tamtym  rejonie  będzie  dalej  kontynuowana.  W  tym  czasie  z  dróg 
powodziowych  wyremontowaliśmy  drogę  Nowa  Wieś  -  Julianów  w  kierunku 
Szymanowic.  W  tym  czasie  wyremontowaliśmy  drogę  w  Pęchowcu  i  aby  nie 
oddawać  pieniędzy właśnie popowodziowych dokonaliśmy niewielkiego remontu, 
ale  lepiej  zacząć  teraz  i  kończyć  później,  niż  tylko  łatać  dziury  w  Pęchowcu. 
Ułanowice - Witowice - ta droga rzeczywiście wymaga jeszcze większych nakładów i 
mam  nadzieję,  że  te  nakłady  będziemy  jeszcze  w  następnych  latach  ponosić, 
zwłaszcza, że jest zakwalifikowana jako droga popowodziowa i będziemy próbowali 
ją  jako  drogę  powodziową  dalej  kontynuować.  W  roku  2011  dokonaliśmy 
rewitalizacji  Nawodzic,  czyli  praktycznie  biorąc  wyremontowaliśmy  świetlicę 
wiejską w Nawodzicach łącznie z jej otoczeniem. Koszt tej budowy, tej inwestycji to 
561  000  zł.  Dokonaliśmy remontu  czterech  świetlic:  Adamczowice,  Nowa Wieś, 
Pokrzywianka i Węgrce również z ich infrastrukturą zewnętrzną za łączną kwotę 656 
000 zł. W trakcie remontu jest Gminny Ośrodek Kultury, którego koszt remontu sięga 
908 000 zł. Wyremontowaliśmy świetlicę w Olbierzowicach za 278 000 zł. I myślę, 
że tych inwestycji na terenach wiejskich będzie jeszcze sporo, ponieważ w tym roku 
mamy już zakończony projekt remontu świetlicy w Zakrzowie. I jeżeli by się udało w 
ramach dużego lidera połączyć Zakrzów z Nasławicami, Krobielicami i Beradzem to 
byłby to duży projekt  rzędu 500 000 zł  i  myślę,  że w tym projekcie już  byśmy 
zamknęli  remonty wszystkich świetlic na terenie gminy Klimontów. W tym roku 
również oddaliśmy do użytku wodociąg Byszów - Rogacz za kwotę 849 000 zł. W 
tym czasie mamy również skończoną sieć tranzytową, skóra dostarczy nam wodę z 
Wiązownicy do Klimontowa. Koszt, który ponieśliśmy to 389 000 zł. Mamy również 
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wykonany  projekt  techniczny  wodociągu  w  miejscowości  Rybnica  i  Nawodzice. 
Tych wodociągów mamy wykonanych sporo. I będziemy się starać usilnie o to, żeby 
jak  najwięcej  pieniędzy  można  było  ściągnąć.  Nie  od  nas  to  będzie  zależało, 
ponieważ  my  ze  swojej  strony  w  projekcie  budżetu  niewielkie  pieniądze,  ale 
sygnalizujemy,  że  jesteśmy  gotowi  do  poniesienia  kosztów  ze  swojej  strony  na 
remonty wodociągów. Czekamy na ruch ze strony drugiej, czyli z funduszy unijnych. 
Jeżeli będzie i dobra wola i pieniądze, to myślę, że podejmiemy dalsze inwestycje 
dotyczące wodociągowania gminy Klimontów, ponieważ jeszcze sporo miejscowości 
naszej  gminy  czeka  na  inwestycje  wodociągowe.  Szanowni  Państwo  dlatego 
informując o takiej ilości inwestycji jeszcze raz podkreślam, że powinien być to rok 
przedwyborczy.  Myślę,  że  dałoby  się  to  zauważyć,  że  te  inwestycje  zostały 
zrealizowane. A tym, którzy mieli kiedyś swoje spotkanie przedwyborcze i zarzekali 
się, że nigdy w życiu nie dojdzie do rewitalizacji, do remontu Nawodzic, do remontu 
Olbierzowic i innych inwestycji to chcę przypomnieć, że obiecania i mówienie pana 
Wójta Bienia o tym, że na pewno to będzie zrobione nie były gołosłowne. I stały się 
dzisiaj faktem. Szanowni Państwo rok 2011 był też rokiem, w którym pracownikom 
było trochę ciężko pracować, ponieważ Wójt Ryszard był na zwolnieniu lekarskim, 
ale dziękuję mu za to, że mimo zwolnienia lekarskiego, mimo choroby, mimo trudnej 
sytuacji zdrowotnej zawsze gotowy był przyjść do Urzędu Gminy, zawsze gotowy 
był wspomóc, wesprzeć i wejrzeć na wszystko na to co robiliśmy tutaj i pomóc nam 
swoją radą i czasem krzyknąć na nas, żeby to szło w miarę sprawniej. I za to mu 
serdecznie dziękuję  i  myślę,  że już  teraz będąc z nami już  dłuższy czas nas nie 
zostawi. I myślę, że to wszystko na okres ten i całoroczny, i między sesjami. Jak były 
by pytania to proszę bardzo. 

Pan radny Rębacz,  -  Dziękuję  bardzo. Pan Wójt  Bień  chce zabrać  głos.  Proszę 
bardzo. 

Pan Wójt  Bień,  -  Chcę  tylko  dopowiedzieć,  że między tymi  sesjami  podpisane 
zostało  dnia  16.12.2011  r.  porozumienie  z  panem  Burmistrzem  Koprzywnicy 
dotyczące woli  współpracy w sprawie ewentualnego objęcia mieszkańców Gminy 
Klimontów usługami świadczonymi na rzecz osób niepełnosprawnych przez Gminę 
Koprzywnica. Szanowni Państwo w związku z tym, że gmina Koprzywnica ma jedno 
miejsce w Krzcinie. Taki budyneczek, który chcą zaadaptować na takie sprawy to my 
chętnie,  jeżeli  nie daj  panie Boże takie coś  u  nas by było na terenie gminy,  ale 
musimy mieć takie porozumienie w razie czego, żebyśmy mieli gdzie takich ludzi, 
którzy będą potrzebowali pomocy, żeby można było gdzie ich umieścić. A że mamy 
ich bardzo dużo w różnych ośrodkach to wiemy doskonale. Z dokumentów wynika, 
że nie wiem czy zmieścimy się w 100 000 zł, bo niestety musimy dopłacać. ?To jest 
zadnie  własne  i  również  dlatego  chcielibyśmy  ...  .  Takie  porozumienie  zostało 
podpisane. Proszę Państwa serdeczne dziękuję szanownej Radzie za poparcie mojego 
wniosku  jeżeli  chodzi  o  ograniczenie  ruchu  kołowego przez  Klimontów.  Wiemy 
proszę  Państwa,  że  borykamy  się  tutaj  z  problemami  przejazdu  samochodów 
ciężarowych przez Klimontów. I proszę Państwa niestety ja wiem, że chyba ja będę 
za to najbardziej błogosławiony, ale nie ma innego wyjścia na razie, żeby po prostu 
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ograniczyć  ten ruch kołowy. W związku z tym jeszcze raz serdecznie dziękuję  za 
poparcie mojego wniosku. Zostały już wysłane pisma do Starostwa Powiatowego w 
związku  z  tym,  że  jest  to  tak  samo  droga  powiatowa,  do  Zarządu  Dróg 
Wojewódzkich do Kielc. Czekamy po prostu co z tym tematem się zrobi. W każdym 
bądź razie na pewno tego nie zostawimy tak bez echa. To co obiecane było wszystko 
będziemy robić. Z najważniejszych spraw proszę Państwa - na tamtej sesji mówiłem 
Państwu odnośnie już jak będą dopłaty, jeżeli chodzi o te sprawy wyrównawcze do 
szkół  dla nauczycieli  więc proszę  Państwa mamy już  wszystkie dane. Szybciutko 
dzisiaj jest 30 grudnia. Proszę Państwa to będzie dopłaty 130 243,69 zł. To musimy 
dopłacić do 31 stycznia, a więc jeszcze raz powtórzę w 2009 r. - 417 113 zł, w 2010 
339 408 zł. Można powiedzieć, że w sprawach, które mnie troszeczkę nurtowały i 
musiałem zrobić poprawki jeżeli chodzi o regulamin wynagrodzeń - myślę, że nie 
przeszło to po darmo. Ta kwota zmniejszyła się z tego roku z 339 408 zł na 130 000 
zł, więc 200 000 zł szanowna Rado, szanowni Państwo zostało troszeczkę można 
powiedzieć  wygospodarowane.  Nie  w  tym  sensie,  bo  poszły  jeżeli  chodzi  o 
nauczycieli  znowuż,  jako opiekunowie  klasy  itd.,  ale  myślę,  że  jakieś  z  tego są 
rezultaty. Jeżeli chodzi o szkoły to proszę Państwa wysłaliśmy pisma do rodziców 
jeżeli  chodzi o Nawodzice i Ossolin. Będziemy na następnej sesji do tego tematu 
myślę powracać już tak na ostro. 4 i 5 stycznia są spotkania jeżeli chodzi o likwidację 
tych szkół.  Rok odwlekło się,  może tak jakieś  było niedopatrzenie na pewno nie 
Rady, nie moje itd. Ktoś tam grzebał w tym, tak jak grzebali w 2007 r., bo na pewno 
gmina Klimontów byłaby bogatsza o 1000 000 zł przez te lata, ale niestety sprawy 
polityczne jak się mieszkają w takie sprawy to proszę Państwa jest bardzo źle. Tu 
chcę tylko powiedzieć, bo takie było zapytanie czy nie można by tego przekształcić 
prawda. Proszę Państwa boję się o to, od razu powiem, żeby znowu nie maczali rąk 
politycznie,  że  potem Kurator  Oświaty  musi  dać  opinię  pozytywną.  Jeszcze  raz 
powtarzam nie chcę ryzykować. Wystąpię z pismami do stowarzyszeń, które już są 
zarejestrowane w Ossolinie i w Nawdzicach czy są chętni do przejęcia. Oczywiście to 
wszystko odczytam szanownej Radzie. Zaraz we wtorek napiszę pisma i będziemy 
ten temat dalej wałkować. Musimy dopiąć swego, niech po prostu każdy pójdzie na 
swoje, niech pilnują,  rozliczają.  Myślę,  że efekty są, że proszę sobie zobaczyć do 
szkoły w Goźlicach jak to wszystko wygląda. Myślę, że nie ma czego się bać, tylko 
namawiam bierzcie sprawy w swoje ręce i na pewno nie pożałujecie. Proszę Państwa 
w ostatnim czasie podpisaliśmy już akt notarialny jeżeli chodzi o ten budynek przy 
ul. Osieckiej. Chciałem Radzie serdecznie podziękować, że pozwoliła sprzedać ten 
budynek. Ja tylko troszeczkę powiem, że ci co kupili byli bardzo zadowoleni, bardzo. 
Więc nie będę mówił tutaj nic więcej. Można może było parę złotych z tego więcej 
jeszcze wziąć, ale to była decyzja Rady. Serdecznie dziękuję. Wpłynęły pieniądze. 
Tam około 140 000 zł i na pewno zagospodarujemy ich w sposób taki troszeczkę 
można powiedzieć taki prawidłowy. Proszę Państwa jak powiedziałem przy Szkole 
Podstawowej  w Klimontowie,  jak już  jesteśmy przy szkołach no muszę  Państwu 
powiedzieć. Dostaliśmy pismo z policji w związku z tym, że to jest jednak miejsce 
które jest łatwo dostępne do szkoły, za szkołą. Każdy z nas chyba wie o co chodzi, 
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jest to budynek Domu Nauczyciela. I tam proszę Państwa no niestety, ja tam jeżdżę 
rano, wieczorem, stróże capną, ale niestety tam ci muszą mieć dojazd, otworzą tę 
bramę, różny element jak to się mówi tam wchodzi. Ostatnio mieliśmy tam wybicie 
drzwi, była policja, spisali protokół. Mam pisemeczko takie, że trzeba z tym tematem 
coś  zrobić.  Proszę  Państwa ja  już  podjąłem kroki,  zakupiliśmy materiał,  chcemy 
odgrodzić  szkołę,  to  będzie  myślę,  że  najlepszy  sposób.  Dogadamy  się  z  panią 
dyrektor Kubik, warsztaty szkolne troszkę nam pomogą w zrobieniu tego ogrodzenia. 
Myślę,  że  jakaś  tam współpraca  będzie  dobra  i  myślę,  że  ten  temat  na  wiosnę 
będziemy chcieli zrobić. Chciałem tu jeszcze Państwa poinformować, że jest zmiana 
jeżeli chodzi o komisję alkoholową. Przyszło też pismo z policji, nie to, że tam ktoś 
kogoś wyrzuca prawda, z policji przyszło pismo od pana kierownika, że pan, który 
był, pan Szemraj odszedł do Sandomierza i zmiana tylko nastąpiła. Po prostu, żeby 
jeden policjant był w tej komisji. Na dzień dzisiejszy jest dzielnicowy pan Nawrocki 
Mariusz w tej  komisji,  bo wiadomo, że wtedy jest łatwiej nawet i  kontrolować  i 
chodzić itd. Proszę Państwa myślę, że z tych takich spraw najważniejszych myślę 
tyle, zapytanie może gdzieś tam wyjdzie. Uważam, że ten okres, przez który byliśmy 
razem, przez ten rok, troszkę tak jak pan Adam powiedział, byłem nieobecny, ale cały 
czas miałem rękę na pulsie, byłem informowany. Myślę, że zrobiło się bardzo dużo i 
serdecznie  dziękuję.  W  dniu  dzisiejszym  dziękuję  Radzie,  dziękuję  sołtysom, 
dziękuję kierownikom jednostek, dziękuję tutaj panu Adamowi i Sekretarzowi za to, 
że naprawdę zrobiliśmy bardzo dużo i myślę, że udało nam się to zrobić po bardzo 
dużym wysiłku, bo proszę Państwa ktoś powie, że pracownicy Urzędu nic nie robią. 
Ja  chciałbym,  żeby  ktoś  obiektywie  popatrzył  sobie  z  boku  ile  czasu  i  tego 
wszystkiego do uzupełniania takiego dokumentu, przygotowania to naprawdę schodzi 
z  tym.  Poprawki  różne itd.  Tak samo jestem zadowolony na dzień  dzisiejszy ze 
współpracy z pracownikami. Myślę, że te podwyżki, które dostali, bo wiadomo, że ja 
troszeczkę  tak  lubię  czekać  do  ostatka,  nieduże były  podwyżki  po  150  zł,  więc 
naprawdę  są  to  symboliczne  podwyżki.  Wiemy  ile  to  wszystko  podrożało  i  nie 
będziemy mówić  ile  kto  dostał,  bo  wiadomo,  że  te  150  zł  to  taka  symboliczna 
podwyżka. Myślę,  że im należało się  i  serdecznie dziękuję  jeszcze raz szanownej 
Radzie za dobrą współpracę za ten rok 2011 r. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję panu Wójtowi. Czy są jakieś pytania ?. Nie widzę. 
Przechodzimy do kolejnego punktu.

Do punktu 5 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Pan Szeląg proszę. 

Pan radny Szeląg, - W spawie podpisania umowy z Koprzywnicą. Dlaczego inne 
gminy z nami nie podpisują  takich umów ?. Czy my nie moglibyśmy mieć  takiej 
pomocy, czy jakiegoś ośrodka rehabilitacyjnego ?. To jest przykład, że ktoś może a 
my dlaczego nie  możemy.  Na przykład chcę  jeszcze poinformować,  że powstało 
stowarzyszenie  "Pogoda  ducha".  To  pójdą  plakaty,  pójdą  w  teren.  Ludzie  starsi 
potrafią walczyć o swoje interesy i zadbać o swój jak to się mówi prestiż. Nie chcą 

6



być wykluczani. Będą takie plakaty. I ludzie starsi, rencista, emeryt może należeć do 
tego koła. Koło będzie prężne, koło jest zarejestrowane. I to jest już materiał w tym 
kole do powstania jakiegoś domu opieki społecznej, czy domu starców, czy coś. To 
jest taki przykład Koprzywnicy, że nie my podpisujemy z kimś, tylko on z nami. 
Siąść,  pomyśleć,  bardzo  ładna  inicjatywa  by  wyszła.  Pan  Wójt  mówił o  tych 
podwyżkach,  ale  te podwyżki  nie  nastąpiły przed podniesieniem podatków ?.  To 
może byśmy wtedy więcej  podnieśli  ?.  Były by większe podwyżki.  I  co jeszcze 
chciałem  powiedzieć  ?.  Chciałem  powiedzieć,  że  jeszcze  jak  jest  sprawozdanie 
Wójtów przez cały rok tak powinno być sprawozdanie Rady. Co żeśmy źle zrobili, co 
zrobiliśmy dobrze. I takie to bardzo było pouczające i myślę, że to już na drugi rok 
powinno się znaleźć w punkcie, bo naprawdę wiele rzeczy żeśmy źle zrobili, bo ja tu 
mam wyszczególnione, nic nie będę robił, które można było zrobić lepiej. I nie trzeba 
się tego wstydzić.  Nie trzeba mówić, że ja byłem przeciw, tylko, że my wspólnie 
zrobiliśmy to,  a to mogliśmy lepiej  zrobić.  I  to  był  bardzo mądry przykład i  by 
procentował na następne lata. Dziękuję. Na razie tyle.

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Na bieżąco pan Wójt proszę. 

Pan Wójt  Bień,  -  Panie  Przewodniczący,  szanowna  Rado.  Słuszna  uwaga  pana 
Szeląga  o  tych  domach  prawda.  Ja  rozmawiałem z  panem Burmistrzem,  zresztą 
niejednokrotnie z panem Przewodniczącym kiedyś byliśmy w miejscowości Widełki. 
Także proszę Państwa nic na razie nie jest zakopane. Myślę, że budynek, który jest w 
Olbierzowicach, to jak się pokażą jakieś środki, więc proszę Państwa ja uważam, że 
ktoś musi przepchnąć tę drogę. Ja rozmawiałem z panem Burmistrzem w obecności 
tu pana Adama, troszeczkę może Kielce przeskoczył, a załatwia to przez Warszawę. 
Tam jakieś środki z rezerw i warto nawet mieć nawet takie porozumienie, warto z 
panem Burmistrzem rozmawiać, a może nóż widelec my z tego skorzystamy, może 
nie z takiej formy, bo to jest  niepotrzebne prawda ?. Bo to jest  niepotrzebne dla 
gminy Klimontów, bo ileż tych osób ?. Nie daj panie Boże, żeby taka osoba w gminie 
Klimontów była, ale no jeżeli może tam takie potrzeby mają to ... . My na razie takich 
potrzeb  nie  mamy.  I  myślę  panie  Mirku,  że  na  pewno  będziemy  tego  tematu 
pilnować. Natomiast jeżeli chodzi o podwyżki dla pracowników to proszę pana też 
musimy czekać do końca, bo nie wiemy co się może przydarzyć w między czasie. 
Nie można przewiedzieć proszę pana, że wyjdziemy stąd, będziemy wszyscy zdrowi 
prawda ?. Tak samo i tutaj pani księgowa liczyła ile tych pieniędzy trzeba, żeby nie 
było tam większych zmian w budżecie. Wiadomo, że jeden pracownik odchodzi jutro 
na emeryturę. 31 grudnia jest ostatni dniem pracy po czterdziestu paru latach pracy. I 
tak samo no niestety też trzeba było parę złotych zabezpieczyć i w ogóle wcześniej 
wcześniej dać te podwyżki, żeby potem prosić albo zabierać z innych inwestycji itd. 
Myślę, że trochę to było rozsądniej, a myślę, że jeżeli w przyszłym roku stać gminę 
będzie na to żeby tam parę złotych dołożyć to dołożymy, a jeżeli nie to panie radny to 
nie. Dziękuję bardzo. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Pani Michta proszę bardzo. 

Pani radna Michta, - Panowie Wójtowie, szanowna Rado, szanowni goście. Ja w 
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imieniu  swoim  i  mieszkańców  Nawodzic,  a  w  szczególności  młodzieży,  która 
spotykała się na przystanku PKS chciałam podziękować Wójtowi Gminy Ryszardowi 
Bieniowi,  Wicewójtowi  Adamowi  Przybylskiemu,  koleżance  i  kolegom  radnym, 
pracownikom Urzędu Gminy za piękną świetlicę i plac zagospodarowany wokół niej. 
Inwestycja  ta  wzbogaciła  i  upiększyła  centrum Nawodzic.  Po wielkich  trudach i 
staraniach cieszy oko nie tylko mieszkańców, ale także osób, którzy przejeżdżają i 
odwiedzają  naszą  wieś.  Czekaliśmy na tę  inwestycje bardzo długo, szereg lat, ale 
warto było. Myślę, że świetlica będzie tętnić życiem i będziemy ja dobrze użytkować. 
Dziękuję dyrektorowi Marcinowi Śledź oraz pracownikom z GOKu za współpracę, 
za oprawę muzyczną jaką nam zawsze służy w zorganizowaniu dożynek wiejskich. 
Dziękuję bardzo. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Kto z Państwa jeszcze ?. Pan Lipiec. 

Pan radny Lipiec,  -  Ja może na początku takim miłym akcentem podobnie jak 
koleżanka pani radna Michta dziękuję panu Wójtowi za to co zrobił w moim okręgu, 
ale  po  konsultacji  z  moimi  mieszkańcami  chciałbym  zapytać  pana  Wójta.  A 
mianowicie pierwsze, które bardzo cierpliwi ludzi. Bardzo lubię się myć, a wody w 
studni  coraz  mniej  i  w  imieniu  sowim  i  wszystkich  mieszkańców  mam  takie 
zapytanie,  bo  z  tego  co  mi  wiadomo  w  Świętokrzyskim  Biurze  Rozwoju 
Regionalnego został złożony wniosek na wodociągowanie sołectwa Pokrzywianka. 
Ile wniosek zdobył punktów, na którym miejscu rankingowym jest ?. Z tego co jest 
mi  wiadomo  obawiam się,  że  ta  inwestycja  czy  będzie  w  ogóle  realizowana  ? 
Pozwolę sobie odczytać pismo w formie interpelacji po konsultacji z panią sołtys, z 
przewodniczącą rady sołeckiej, z mieszkańcami. Cytuję:  "Pan Ryszard Bień,  Wójt  
Gminy Klimontów. Zwracam się z prośbą i apelem do Pana Wójta o podjęcie pilnych 
działań  mających  na  celu  przygotowanie  i  realizację  zadania  "Budowa  sieci  
wodociągowej w miejscowości Pokrzywianka". Nadmienić chcę, że o budowę tego  
wodociągu  w  Naszym  sołectwie  ja  i  mieszkańcy  Naszej  wioski  staramy  się  od  
kilkunastu lat. Będąc radnym prosiłem o Pana poparcie i pomoc w realizacji tego 
zadania, moje interpelacje dotyczące tego zadania były kierowane do pana Wójta i  
odpowiedzi na nie były pozytywne  że zadanie to będzie realizowane. Obawiam się  
panie  Wójcie,  aby  ta  inwestycja  nie  została  zaprzepaszczona.  Z  informacji  jakie 
uzyskałem w Świętokrzyskim Biurze Rozwoju Regionalnego wynika, że inwestycja ta  
"znajduje się na zatwierdzonej liście operacji, ale ze względu na niewystarczające 
środki finansowe nie może obecnie uzyskać refundacji". Obawiam się, że w wyniku 
takiego obrotu  sprawy budowa wodociągu w Pokrzywiance być  może nie  będzie  
mogła być realizowana ze środków PROW na lata 2007 - 2013 (a jest to według  
moich informacji  ostatni  nabór m.in.  na wodociągowanie sołectw z programów i  
pieniędzy  unijnych  na  lata  2007  –  2013).  Proszę  więc  pana  Wójta  o  ujęcie  i  
zabezpieczenie  w  budżecie  gminy  Klimontów  na  2012  r.  adekwatnych  środków 
finansowych na rozpoczęcie tej  inwestycji  i  jej  realizację  (jeżeli  nie przy pomocy 
środków  unijnych  to  własnych  gminnych).  Nadmienić  i  przypomnieć  chcę,  iż  w  
sołectwie Pokrzywianka w okresie  od wiosny do jesieni  każdego roku brakuje  w 
studniach  wody  do  konsumpcji  i  pojenia  żywego  inwentarza,  a  w  niektórych 
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obrębach  sołectwa  jeżeli  woda  jest  to  nie  nadaje  się  do  żadnego  użytku  (ma  
zabarwienie żółtawo - rdzawe) i mieszkańcy muszą dowozić wodę z rzeki. Ponadto  
pełna dokumentacja budowlana i wszelkie pozwolenia z nią związane nie będą trwały  
wiecznie. Bardzo proszę Pana Wójta o szybką interwencję, dokładne rozpoznanie tej  
sprawy i poczynienie właściwych kroków, które spowodują rozpoczęcie i pozytywne 
sfinalizowanie "Budowy sieci wodociągowej w miejscowości Pokrzywianka". Dodać 
chciałbym również, że podobna sytuacja jak mówią koledzy, koleżanki radni jest w 
innych sołectwach, a przykład tego, że będziemy brać wodę do czajnika chyba nie 
jest  prawdziwy,  bo  do  sołectwa  Pokrzywianka  przyjeżdża  OSM  Bidziny,  OSM 
Lipsko, Końskie, więc tego inwentarza żywego potocznie mówiąc krów, bydła jest 
dużo. Rolnicy muszą robić co roku badania, za które muszą płacić. Jeżeli jest taka 
sieć  wodociągowa  to  wystarczy  zwykłe  zaświadczenie  z  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej  z  wodociągów.  Kolejna  moja  interpelacja  dotyczy  sołectwa 
Płaczkowice. A mianowicie interweniuję i proszę tutaj, pani sołtys i ja zwracamy się 
o ten rów w Płaczkowicach. Wiem, że teraz pieniążków na ten rów nie ma, ale w 
przyszłorocznym  budżecie  w  jednej  czy  dwóch  wioskach  takie  pieniążki 
zabezpieczone są. Prosiłbym, żeby również w innych sołectwach jak między innymi 
Płaczkowice  rowy,  które  mają  mieć  cel  odwadniający,  żeby  były  wykonane. 
Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Pan Wójt. 

Pan  Wójt  Bień,  -  Panie  Przewodniczący,  szanowna  Rado,  szanowni  Państwo. 
Chciałoby się  dużo prawda ?.  My nie ukrywamy tutaj,  że przez ten okres,  który 
żeśmy razem z  panem Wójtem Zastępcą  moim byli,  zrobiliśmy  wszystko,  żeby 
projekty  zostały  zrobione,  doprowadzone  do  końca.  Nie  tylko  dotyczy  to 
Pokrzywianki, ale i Olbierzowic, Konar. Pamiętacie Państwo mówiłem w jaki sposób 
zostało to załatwione. Można powiedzieć rzutem na taśmę. Również słyszeli Państwo 
dzisiaj  z  wypowiedzi  pana Zastępcy,  że mimo tego,  że są  problemy,  ale  my nie 
zaprzestajemy.  Dowodem tego jest  zrobienie projektu Wiązownica - Nawodzice - 
Szymanowice. Też ogromne pieniądze poszły. Technicznie można powiedzieć mamy 
dokumentację  już  odebraną.  Także proszę  Państwa my nie patrzymy na to czy te 
środki dostaniemy teraz w tym miesiącu, czy na przyszły miesiąc. I tak samo powiem 
tutaj,  że  oczywiście  przyszło  22.12.2011  r.  pismo  ze  Świętokrzyskiego  Biura 
Rozwoju Regionalnego o treści ja tylko Państwu zacytuję tu: "Uprzejmie informuję, 
że wniosek o przyznanie pomocy w ramach działania 321 "Podstawowe usługi dla 
gospodarki i ludności wiejskiej" objętego w latach 2007 - 2013, który został złożony 
w Świętokrzyskim Biurze Rozwoju Regionalnego w dniu 26 lipca 2011 tytuł operacji 
"Budowa  sieci  wodociągowej  w  miejscowości  Pokrzywianka"  znajduje  się  na 
zatwierdzonej  liście  operacyjnej,  ale  ze  względu  na  niewystarczające  środki 
finansowe nie może obecnie uzyskać  refundacji".  Proszę  Państwa niejednokrotnie 
żeśmy  to  mówili,  że  ten  projekt  który  jest  na  tzw.  listach  rezerwowych  po 
przetargach,  które  zostaną  dokonane  wtedy  te  gminy,  które  składają  te  wnioski 
chętnie prawda z tego skorzystają i my również. Jeżeli będzie taka sytuacja na pewno 
nie odrzucimy. Cieszymy się bardzo, że ten wniosek już przeszedł pozytywnie, a że 
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nie ma środków finansowych my nic nie możemy zrobić, żeby kogoś tam po prostu 
stawiać pod mur, że dajemy itd. Nie. Uważam, że jesteśmy z tego zadowoleni, że 
wszystko zostało załatwione pozytywnie i  tylko czekajmy teraz na dalszy rozwój 
sytuacji.  Proszę  Państwa  też  czekają  Konary.  Do  końca  chyba  września  czy 
października mamy decyzję  na budowę.  Mamy Olbierzowice i  tak samo po kolei 
tutaj. Będziemy wszystko robić, żeby te wodociągi powstały. Czy powstaną w 2012 r. 
czy 2013 r ?. Mam nadzieję, że tak. Tu pan radny Lipiec mówi tutaj, że wodę bierze 
się tylko do czajników do wody do picia. A proszę Państwa przecież dzisiaj problemy 
w Byszowie. Tu pan Zastępca czytał jaka kwota poszła na te wodociągi. Jest pan 
Wojtyniak  i  może  powiedzieć  jakie  z  tego  są  środki  finansowe.  Czy  chociaż 
wystarczy mu na pracownika i na samochód. Ja nie dlatego mówię, że nie będziemy 
robić. Będziemy robić tylko, że ludzie, mieszkańcy potem sobie nie zdają sprawy 
jakie to jest dobrodziejstwo mieć wodę. Ja sobie nie wyobrażam, żeby wody nie było 
na przykład w kranie i również co dzień, tak samo jak mam nadzieję wszyscy z nas 
tutaj, z tej wody korzystają do kąpieli, do golenia do mycia itd. Także panie Piotrze 
spokojnie,  będziemy  po  protu  ten  temat  mieli  cały  czas  na  uwadze.  Tak  było 
przedtem. Pamiętacie Państwo z Byszowem szumu, krzyku itd. Po przetargu znalazły 
się środki szybciutko i to dobrze, że ten wniosek już tam jest złożony i myślę, że 
czeka na swoją kolejkę. Dziękuję. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Chciałbym dopowiedzieć, że Pokrzywianka nie 
jest na liście rezerwowej. Jest na liście podstawowej. I  informacja, która przyszła 
dotyczy tego roku. I Świętokrzyskie Biuro Rozwoju Regionalnego tylko informuje, 
że w tym roku nie będzie miało pieniędzy, a rok następny i jeszcze następny to są lata 
na realizację tego zadania. I to oni mają znaleźć teraz środki na to, żeby to zadanie 
zostało zrealizowane. My się  martwimy o to jeżeli  to  zadanie będzie to czy my 
będziemy mieli swoje środki. To nie jest tak, że my nie jesteśmy przygotowani pod 
względem dokumentacyjnym. Te dokumentacje mamy wszystkie. I tutaj po prostu 
jest to takie częściowe niezrozumienie tego pisma. Dotyczy to tego roku. Oni mieli 
obowiązek napisać, że w tym roku nie dostaniemy tych pieniędzy, bo nie dostaniemy, 
bo ten rok się kończy. I to jest zawsze co roku tak mniej więcej pisane i to dotyczyło i 
rewitalizacji, i to dotyczyło Byszowa, i to dotyczyło GOKu, i to dotyczyło innych 
instytucji. W każdym roku jak się rok kończył pisali, że nie dostaniemy. I tak w tym 
piśmie jest to sformułowane. 

Pan radny Lipiec, - W takim razie jeżeli sprawy wodociągów nadal są dla naszej 
gminy  priorytetowe  chciałem się  zapytać  pana Wójta  lub  pana Wicewójta  skoro 
wniosek  przeszedł  weryfikację  pozytywną  na  którym  miejscu  znajduje  się  listy 
rankingowej i ile punktów zdobył jeśli można odpowiedź otrzymać. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Nie mam zielonego pojęcia. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Kto z Państwa jeszcze ?. Pan Borycki proszę. 

Pan radny Borycki,  - Chciałem poruszyć  sprawę  funduszu sołeckiego, ponieważ 
każde sołectwo z tym problemem się boryka. My w 2010 roku zrobiliśmy zebranie. 
Protokół  z  zebrania  był  zgłoszony do  Urzędu Gminy,  uchwała  też  była  podjęta. 
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Wtedy mieliśmy 11 000 czy 12 000 zł  do realizacji.  W tym roku miało  to  być 
wykonane. I także 6 000 zł było zarezerwowane na barierki. Nie zostało to zrobione. 
Dostałem zlecenie, że już będzie wykonanie 3 lamp oświetleniowych przy pomniku 
tam gdzie Stec. Miało to być wykonane do końca roku i jest nie wykonane. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Jest już wykonane. 

Pan radny Borycki, - Kiedy ?. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Wczoraj. 

Pan radny Borycki, - To jeśli wykonane to przepraszam. Do Pietrzyka dzwoniłem w 
niedzielę i mówił, że tej roboty nie zacznie. Także dziękuję jak jest zrobione. 

Pan radny Rębacz, - Pan Kwapiński proszę. 

Pan  radny  Kwapiński,  -  Panie  Przewodniczący,  panowie  Wójtowie,  szanowna 
Rado,  szanowni  Państwo.  Kończy  się  rok  2011.  Ruch  na  drodze  758,  który 
systematycznie tutaj podaję do wiadomości, no nie jest rozstrzygnięty. Pan Wójt co 
prawda  udzielił  już  takiej  krótkiej  informacji  dotyczącej  wniosku,  który 
opiniowaliśmy jako Komisje Rady Gminy dotyczącego ograniczenia ruchu kołowego 
do 12 ton na tej drodze. Panie Wójcie chciałem, żeby jednak pan uszczegółowił czy 
te wnioski zostały złożone do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich i do 
Zarządu Dróg Powiatowych i czy jest jakaś reakcja i odpowiedź. to tak chciałbym, 
żeby było to wyraźnie powiedziane, bo są mieszkańcy, którzy systematycznie nas 
jako radnych indagują w tym temacie. Mówią, że nic nie robimy, że powinna być 
blokada. Ja cały czas mówię, że ten temat chciałbym ubrać w cywilizowaną formę. 
Dlatego  chciałbym,  żebyśmy wyczerpali  ten  temat  drogi  w  zakresie  możliwości 
takich formalno - prawnych legalnych. Kolejna sprawa panie Wójcie to jest sprawa, 
którą  chciałem  przypomnieć.  Na  poprzedniej  sesji  zabrałem  głos  w  sprawie 
interwencji  mieszkańców sąsiadujących z inwestycją  Starostwa Powiatowego przy 
rozbudowie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych. Przyszło pismo. Ja ze wszystkimi 
pismami jestem zapoznany. Z Urzędu Gminy wyszło zapytanie do Starostwa z tym, 
że czytałem również  odpowiedź  Starostwa.  I  tutaj  jestem zgodny  ze  wszystkimi 
mieszkańcami,  nawet jestem jednym z nich, bo strefa szkodliwego oddziaływania 
inwestycji Starostwa Powiatowego w Sandomierzu moim zdaniem jest przez nadzór 
budowlany Starostwa zostało fałszywie ocenione. I tutaj wręcz bym powiedział i nie 
boję  się  tego  użyć  zawiera  kłamliwe  informacje  to  zawiadomienie  skierowane z 
nadzoru budowlanego. Otóż  zezwolenie budowlane na rozbudowę  Zespołu Szkół|
Ponadgimnazjalnych jest określone w zakresie granic działki - nieruchomości, która 
pozostanie we władaniu inwestora. Natomiast strefa szkodliwego oddziaływania czyli 
wylewającej się  wody poprzez postawienie tego budynku hali  sportowej na cieku 
wodnym, który ten budynek zakłócił  naturalny rozpływ wód powierzchniowych i 
gruntowych  i  ta  strefa  oddziaływania  wykracza  poza  granice  nieruchomości 
inwestora.  W związku  z  tym my  jako  mieszkańcy  nieruchomości,  tutaj  dotyczy 
głownie tych najbliższych, bo oni nie byli stronami. Panie Wójcie chciałem zwrócić 
uwagę, że stroną w tym postępowaniu jest gmina Klimontów. Inwestycja Starostwa 
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bardzo poważnie moim zdaniem oddziaływuje szkodliwie i degraduje infrastrukturę 
komunalną, czyli chodnik i nawierzchnię drogi na ulicy Zysmana, na tym odcinku 
między  Orlikiem  a  Urzędem  Gminy  co  widać,  bo  tam  woda  wypływa.  I  tutaj 
chciałem bardzo wyraźnie powiedzieć oczekuję od Urzędu Gminy bardzo jasnego i 
wyraźnego stanowiska nadzoru budowlanego dlatego, że nadzór budowlany pomija 
ten temat i  twierdzi,  że wszystko odbywa się  zgodnie z prawem. Ja twierdzę,  że 
wręcz przeciwnie. Jeżeli gmina jako strona nie zareaguje we właściwy sposób, nie 
zabezpieczy swoich interesów to myślę, że na wiosnę będziemy musieli rozmawiać o 
wydatkowaniu środków na odwodnienie terenu na tym odcinku od Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych do Orlik,  a nas nie stać.  Twierdzę,  że inwestor niewłaściwie 
rozpoznał  geologicznie  przygotowanie  budowy,  a  pozwolenie  na  budowę  nie 
zezwalało na taką ingerencje i szkodliwe oddziaływanie inwestycji jaka w tej chwili 
została uczyniona i proszę o interwencję w tej sprawie. Kolejną sprawą to chciałem 
zwrócić  uwagę,  bo  tutaj  już  bezpośrednio  idąc  nawet  na  sesję,  ja  co  prawda to 
widziałem wcześniej, ale myślę, że mogli to sobie wszyscy zauważyć. Cztery lata 
temu  panie  Wójcie  przy  pana  bardzo  dużym  udziale  stworzyliśmy  drogę 
ewakuacyjną - drogę przeciwpożarową do klasztoru. Ta droga w tej chwili ...  .  Ja 
rozumiem,  że  Starostwo  porządkuje  teren  budowy,  grodzi  go.  Wiem,  że  tam 
poczynione zostało delikatne ustępstwo - w granicy został zostawiony pas drogowy, 
ale na dzisiaj panie Wójcie, ja to mówię już jako bezpośrednio osoba zainteresowana 
bezpieczeństwem przeciwpożarowym na terenie gminy o tak duży obiekt jak klasztor 
został odcięty od drogi  przeciwpożarowej.  Droga została zniszczona i  mówimy o 
tych  działaniach  do  odtworzenia  drogi  dojazdowej.  Tam  na  tej  drodze  jest  pas 
pomiędzy posesją  Starostwa a posesją  pana Kędzierskiego. Jest pas na drogę,  ale 
drogi  dojazdowej  na  dzisiaj  nie  ma.  W przypadku  gdyby  doszło  do  pożaru  na 
klasztorze,  czy  na  kościele,  czy  na  budynkach  towarzyszących  nie  ma  drogi 
dojazdowej  i  śmiem  twierdzić,  że  może  być  bardzo  poważne  zagrożenie 
bezpieczeństwa nieruchomości. I jeszcze na koniec chciałem miły akcent. Kończymy 
rok 2011 panie Wójcie. W związku z tym, żeby nie było tak wszystko źle myślę, że w 
imieniu  całej  Rady,  ale  również  głównie  mi  tu  chodzi  o  radnych  z  Klimontowa 
chciałem podziękować za wszystkie działania, które organ wykonawczy uczynił w 
kierunku naszego tu okręgu wyborczego. Poprawiła się bardzo wyraźnie estetyka nie 
tylko  Klimontowa,  bo  myślę,  że  i  całej  gminy.  I  to  widać,  ale  szczególnie 
Klimontowa  i  tutaj  szczególnie  chciałem  podziękować  całemu  zespołowi  ludzi 
Urzędu Gminy, który przygotowywał tę inwestycję za to, że w Klimontowie dzieje 
się  dobrze.  Widać  to  również  w innych miejscowościach. Edyta to wyraziła jeśli 
chodzi o Nawodzice, przed nami kolejne plany odnowy miejscowości, które dzisiaj 
uchwalimy. Życzyłbym wszystkim Państwu, żeby kolejne lata były nie gorsze niż te, 
żeby kryzys  nas  troszeczkę  omijał,  żeby nas  zadłużenie  nie  bardzo  trzymało  na 
krótkim łańcuchu, żebyśmy mogli twórczo rozwijać gminę Klimontów. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Pan Wójt proszę. 

Pan Wójt Bień, - Może ja panie Przewodniczący od razu odpowiem panu radnemu 
Kwapińskiemu.  Pismo  poszło  17  grudnia  do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  i  do 
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Zarządu  Dróg  Powiatowych.  Czekamy  na  odpowiedź.  Sprawdzenie  spraw 
geologicznych - przyszło też pismo i myślę, że to tego tematu powrócimy. Na pewno 
my nie pozwolimy sobie też,  żeby potem koszty z tego tytułu ponosić.  Wiadomo 
jakie to są koszty z odwodnieniami. Tu jest pan Sekretarz i myślę, że tym tematem się 
zajmiemy.  Sprawa  drogi  do  klasztoru.  Szanowni  Państwo  pamiętacie  w  tamtej 
kadencji, nawet miałem zarzuty postawione przez jednego z radnych, że zrobiłeś tam 
drogę. Ja też uważam, że to jest zabytek klasy zerowej i należałoby o to dbać. Były 
propozycje objazdu bramy, tam która jest wjazdowa od góry. Jakie to ogromne koszty 
prawda ?. Wpadłem na pomysł, żeby to wykorzystać, przepchnąć troszeczkę można 
powiedzieć tej skarpy i jak wiecie Państwo, że tamtędy teraz po prostu dowożone 
były  wszystkie  materiały,  bo  przecież  tam  trwa  remont  klasztoru.  I  wszystkie 
materiały były właśnie wożone przez tą drogę. No niestety jest to posesja należąca 
pod Starostwo. Widzimy wszyscy, że szkoła się grodzi, no i tak jak powiedział pan 
radny Kwapiński,  też  jestem troszeczkę  podenerwowany, że zostawili  kawałeczek 
tutaj od pana Kędzierskiego a właśnie ogrodzeniem, ale myślę cóż za zgodą Rady na 
pewno będziemy ten temat prosić. Mam troszeczkę takiego materiału z rynku, który 
jest  zerwany,  a  zabezpieczony  jest  na  obwodzie  drogowym.  Kazałem,  tam  to 
wszystko złożyć, nie wyrzuciłem, bo to się nam wszystko przyda. I myślę, że takimi 
wspólnymi siłami dogadamy się, żeby tę drogę tam zrobić. Na dzień dzisiejszy nie 
jest jeszcze taka tragiczna sytuacja w związku z tym, że mogą sobie wjechać tutaj od 
drogi klasztornej. I tutaj myślę, że należałoby się tym tematem zająć, bo ksiądz też 
mówił  na  ten  temat.  I  dobrze,  że  pani  Kubik,  dyrektor  Zespołu  Szkół 
Ponadgimnazjalnych odstąpiła  te 8 metrów.  Tam jeszcze słup stoi  i  przeszkadza. 
Myślę, że tym tematem się zajmiemy. Odpowiem jeszcze panu Boryckiemu. Proszę 
pana fundusz sołecki to tak samo jak będziemy dyskutować na pewno tutaj większa 
połowa sołtysów będzie mówić, że nie zostało nie wykonane. Proszę Państwa nie da 
się  na przykład coś  zrobić  u kogoś bardzo dobrze a jeszcze coś dołożyć.  Pan dał 
przykład schetynówki prawda ?. Można było zrobić tę schetynówkę krótszą, w innym 
miejscu, nie za 560 000 zł, ale na przykład można było zrobić za 300 000 zł. Połowę 
tych pieniędzy by zostało, żeby zrobić inne sprawy. Ale już tak jak powiedział pan 
Wójt Przybylski. W związku z tym, że otworzył pan zjazd narciarski, mam nadzieję, 
że otworzył,  myślę,  że to miejsce stanie się  bardzo atrakcyjne i  na pewno część 
mieszkańców będzie tamtą drogą dojeżdżać, bo akurat tam ta droga pasuje w tamtym 
kierunku jechać.  Myślę,  że zrobiliśmy dobrze i  po prostu trochę  cierpliwości.  Na 
pewno to co ma wisieć nie utonie. Takie jest powiedzenie. Będziemy sukcesywnie te 
sprawy, które będą bardzo pilne np. oświetlenie czy coś takiego, jeżeli się nie dało 
tego zrobić w tym roku, bo tutaj pani pisała chyba z Rybnicy, pan sołtys jest chyba z 
Rybnicy. więc proszę Państwa nie dlatego, że my tego nie chcemy robić. Są takie na 
przykład miejsca, gdzie nie da się przyłączyć tej lampy, bo nie ma piątego druta. I 
wtedy  proszę  Państwa  jest  problem,  bo  nawet  gdybyśmy prosili,  żeby  tę  lampę 
powiesić to nie da się, bo na to musi być zrobiony projekt. I tu jest pies pogrzebany, 
bo  automatycznie  to  wszystko  się  wyciąga,  wydłuża  się  termin  realizacji,  jeżeli 
chodzi o dokumentację. Na pewno proszę Państwa nie zostawimy żadnego sołectwa 
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bez  takich  bardzo  potrzebujących  spraw.  To  mogę  Państwu  na  dzisiejszej  sesji 
świąteczno -  noworocznej,  że na pewno nie  zostawimy Państwa tylko  będziemy 
sukcesywnie  te  sprawy  nadrabiać,  które  nie  zostały  zrobione.  Nie  martwcie  się 
Państwo o te pieniądze. Gdzieś tam sie znajdą. Dziękuję bardzo. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Pan Szeląg. 

Pan radny Szeląg, - Gdzie ten jest mój wniosek, który mówił, żeby się uzależnić od 
dostaw wody ?. Przecież jest dużo lepiej sprzedawać wodę jak kupować. Jest nasze 
nieszczęście, że nie ma zasobów podziemnych. Trudno, ale mamy to szczęście, że 
mamy zbiornik  retencyjny,  który  pozwoliłby  nas  od  uzależnić  od  dostawców na 
kilkadziesiąt  lat.  W  ogóle  nie  mielibyśmy  problemu  kupowania.  Zrobimy  w 
Poprzywiance , w Goźlicach te przyłącza, wydajemy tam środki. Tamci Wójtowie 
będą podnosić, bo sprzedawać łatwo jest a my musimy kupować. Oni dyktują ceny, a 
dlaczego my nie możemy ?. Taki  olbrzymi zbiornik wodny wykorzystać,  a może 
wody będzie brakować. To jest na lata. Trzeba teraz zapłakać, może nie dofinansować 
tam  gdzie  teraz  jest  kąpielisko.  Przeprosić.  Skupić  się  na  budowie  zbiornika 
retencyjnego i od uzależnić się od dostawców. Nie, że będą nam co roku podnosić, 
swoje  warunki  stawiać  i  my  musimy  je  spełnić.  A  potem  siedzimy.  Podatki 
podnosimy, wszystko podnosimy. On oszczędza na wodzie. Litr  wody będzie mu 
kosztował tyle co u nas metr sześcienny. Ludzie kochani. Przecież Klimontów nie 
che się zgodzić podzielić, bo co jest wina Goźlic czy na przykład Pokrzywniaki, że 
oni tam wody nie mają. A my mamy źródło i my czerpiemy, my korzystamy, ale nie 
chcemy się podzielić, żeby solidarnie pokryć koszty razem z nimi albo mówimy to 
jest niesprawiedliwie ono sprowadzają sobie wodę sami niech płacą. Dlatego mówię i 
proszę  jeszcze  raz  usiąść  na  ten  temat,  bo  woda  to  jest  strategiczny  punkt.  I 
rzeczywiście mamy szansę się od uniezależnić od dostawców i nawet stać jeszcze na 
dostawcę, bo wody będzie brakować. Może nie teraz, ale za 10, 15 lat. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Proszę pan Wójt. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta,  - Szanowni Państwo jest w tym i racja, i brak 
racji. My na temat zbiornika retencyjnego wody pitnej to już wiele lat dyskutujemy i 
wiele lat mówimy na ten temat. I w momencie kiedy zbiornik retencyjny wody pitnej, 
bo tak się nazywa zalew w Szymanowicach, był kończony, to nawet Rada Gminy, 
której  przewodniczył  wtedy  pan  Fijałkowski  podjęła  decyzję  przecież,  żeby  nie 
rezygnować z filtrów, ani z tej części podziemnej, która dotyczy filtrowania wody z 
zbiornika  w  Szymanowicach.  Ta  część  podziemna  została  zrobiona,z  tym,  że  w 
tamtym czasie stacje uzdatniania wody to był koszt około 6 000 000 zł. 6 000 000 zł 
w 2001 r., gdzie nasz budżet cały to było 5000 000 zł to były horrendalne koszty. A 
poza tym  nie było przyzwolenia społecznego nawet wśród radnych siedzących tutaj. 
Szanowni Państwo przecież wiecie co lejecie do Koprzywianki od tamtej strony i 
przecież  wiecie,  co  będziecie  mieli  do  picia  ,  bo  przecież  to  będzie  na lata.  To 
przecież wszyscy my tam wrzucamy swój kamyczek. Jedni wrzucają to co wyleciało 
z szamba, inni to co wyleciało z gnojownika, jeszcze inni wrzucą papierek, jeszcze 
inny  rzuci  butelkę  i  przejdźmy,  zobaczmy  jak  wygląda Koprzywianka  na  całym 
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naszym odcinku. I dlatego z tą świadomością, że jednak troszeczkę zanieczyszczamy 
tę  Koprzywiankę.  Radni  kilku  kadencji  nie  chcieli,  żebyśmy zajmowali  się  tym 
tematem zbiornika retencyjnego wody pitnej i stacji uzdatniania wody. Dzisiaj stacja 
uzdatniania wody jest łatwiej dostępna, bo ona dalej kosztuje 4 000 000 zł. Dzisiaj są 
to stacje nowoczesne, są stacje skomputeryzowane. Dzisiaj prędzej po oczyszczeniu 
trzeba ją do mineralizować niż zastanawiać się nad tym czy jest dalej brudna, o z niej 
można stację uzdatniania wody na wodę destylowaną. Ale stacja uzdatniania wody 
kosztuje 4 000 000 - 5 000 000 zł, z tym, że jest to stacja uzdatniania wody, która 
będzie  działać  całodobowo.  Będzie  musiała  mieć  znowu  z  8,  10  pracowników. 
Jeszcze ochronę wewnętrzną własną, ponieważ jest to zbiornik otwarty wody pitnej i 
koszty wcale nie będą takie małe, ale mniejsze niż woda, którą kupujemy od innych. 
My dzisiaj szukamy różnych źródeł. Pan Wójt próbował tutaj nawet rozmawiać  z 
geologami, którzy no może zdarzyć się tak, że w jakimś tam uskoku gdzieś tu na 
terenie gminy znajdziemy jakiś kawałek wody. Zresztą pan Wójt ma tutaj znajomego 
geologa, który być może pomoże nam, ale jeszcze raz mówię - nie jest to takie proste, 
bo woda ze źródła typu zbiornik w Szymanowicach jest wodą dużo tańszą, bo jest 
woda  odnawialna  i  nie  płacimy  za  wydobycie  do  ochrony  środowiska  jak  przy 
głębinowych źródłach. Ale druga strona jest taka, że koszt przetwarzania tej wody i 
ilość osób zatrudnionych może doprowadzić do tego, że wcale ona nie będzie tańsza. 
Wcale  nie  będzie.  A poza  tym  zbiornik  retencyjny  wody  pitnej  jest  własnością 
Wojewody Świętokrzyskiego. Nie jest naszą własnością. To jest zadanie może dla nas 
wszystkich,  żebyśmy  zaczęli  podejmować  starania  za  zgodą  oczywiście  Rady, 
żebyśmy przejęli ten zbiornik. Jeżeli będzie ona naszą własnością wtedy po pierwsze 
-  będziemy mogli  decydować  co  tam chcemy robić,  po drugie  -  nie  będą  tu  na 
szantażować wędkarze, którzy już tam praktycznie opanowali to do takiego stopnia, 
że nie można tam ani wejść nogi umoczyć, ani przejechać łódką zwykłą, ani wjechać 
rowerem wodnym, a przecież poza tym, że ten zalew ma być dla wędkarzy to miał 
wypełniać rolę rekreacyjną. A rekreacja nie polega na wędkowaniu, ale również na 
skorzystaniu, że można na tym zalewie popływać. I myślę, że w tym kierunku też 
można by było iść. Poza tym na dzisiaj woda jest towarem. Kiedyś pamiętam jak 
próbowaliśmy pozyskać wodę od Bogorii, czy od Lipnika, czy z Samborca to oni 
mówili,  że nie, bo oni mają  krowy, mają  zużycie większe. Dzisiaj nie mają  tego 
zużycia  i  każdy sprzedaje  tę  wodę  z  tym,  że już  po  cenach  rynkowych.  Mamy 
przykłady ceny wody w Lipniku, gdzie woda dla mieszkańców Lipnika jest tańsza, 
dla mieszkańców spoza gminy droższa. Z tym musimy się pogodzić. Jeżeli byśmy 
brali duże ilości wody mamy rezerwowe źródło czyli Wiązownicę. Jeżeli będziemy 
brać 36 metrów sześciennych na godzinę, co jest utopią niestety, nie da się ukryć, 
wtedy woda z Wiązownicy byłaby w granicach 3 zł i nie ma problemu. Ale do tego 
nigdy nie dojdziemy, bo ile my bierzemy na dobę panie kierowniku ?.

Pan kierownik Wojtyniak , - Jeśli chodzi o Klimontów i resztę tu powiedzmy z tych 
naszych źródeł  to 4,6 metra sześciennego na miesiąc.  Tyle zużywa gospodarstwo 
domowe. Natomiast jeśli  chodzi o nowe przyłącza, które są na terenie Byszowa i 
Rogacza to jest 79 gospodarstw podłączonych, 30 gospodarstw podpisało umowy, a 
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fizycznie  korzysta  23  gospodarstwa.  Zużywają  na  dobę  około  2,11  -  2,60  metra 
sześciennego. Jak jestem przy głosie to muszę powiedzieć, że już jesteśmy mocno w 
plecy za dwa i pół miesiąca obsługi. Za wodę i energię elektryczną 4 500 zł, a to co z 
czytaliśmy u ludzi to 1900 zł.

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Jest tu przykład tego, że musimy dążyć by ceny 
wody albo ujednolicić, albo doprowadzić do takiego jakiegoś konsensusu, żeby nie 
była to taka rozpiętość między 2,50 zł, 3 zł, a 8 zł, no bo rzeczywiście jest to dużo. 
Być  może  dodatkowe  studnie,  które  były,  ewentualnie  rzeczywiście  stacja 
uzdatniania wody na zalewie spełniłby swoje zadanie,  ale to przy takim poborze 
wody,  nawet  jak  podłączymy  wszystkie  miejscowości  to  i  tak  nie  spełnimy 
warunków, które daje Wiązownica czyli firma, bo tam kupujemy wodę od właścicieli 
praktycznie prywatnych. To jest firma prywatna i żyje z handlu wodą. Dlatego tak to 
wygląda. I nie jest to tak prosto z wodociągami, bo nawet nasz wodociąg dycha na 
granicy wytrzymałości, jeżeli chodzi o ilość wody, a jeszcze gorzej dycha na granicy 
wytrzymałości jeśli chodzi o skład chemiczny. Nie dosyć, że jest to woda twarda, to 
jest  woda na  granicy  azotanów,  które  są  ważnym tematem,  bo  wszystko  można 
zlikwidować  chemicznie a azotanów nie  za bardzo. Azotany są  najgorszą  rzeczą, 
która  może  się  zdarzyć.  Poza tym są  najbardziej  rakotwórcze  z  tego co jest  mi 
wiadomo. I myślę, że to tyle na ten temat. To jest czas na dyskusję na komisjach i 
wtedy moglibyśmy usiąść i porozmawiać na ten temat jak rozwiązać. Myślę, że sesja 
nam tego nie rozwiąże. 

Pan radny Rębacz - Dziękuję. Pan Szeląg proszę. 

Pan radny Szeląg, - Dlatego proszę, żeby więcej było tych sesji. Dlaczego tak się nie 
spotykamy często. Ludzie kochani. Tych tematów jest moc. To jest sprawa pilna. 

Pan radny Rębacz - Kto z Państwa jeszcze ?. Pan Pawlik.

Pan radny Pawlik,  - Chciałbym panie Wójcie w imieniu mieszkańców Ossolina, 
Wilkowic  oraz  Goźlic  podziękować  za  pomoc  w  przygotowaniu  pasterki  w 
Goźlicach. Dziękujemy. Trzeba przyznać,  że będzie się  rozwijało i  z roku na rok 
będzie coraz lepiej. Dziękuję tak samo GOKowi za oprawę muzyczną. 

Pan radny  Rębacz -  Dziękuję.  Ja  chcę  podziękować  za  inwestycje,  które  były 
robione  w  moich  sołectwach.  Chcę  również  przypomnieć  odnośnie  wodociągu 
Olbierzowice, bo tu się o jednym mówi tylko. Chcę zwrócić uwagę, że Pokrzywianka 
to leży w dorzeczu Koprzywianki to oni wodę mają. Może nie najlepszej jakości, ale 
wodę mają w studni. Inaczej w Olbierzowicach, bo Olbierzowice leżą na wzgórzu. I 
tam rzeczywiście brak wody jest duży. Wodę dowożą. Chcę również wspomnieć o 
tym,  że   likwidacja  szkoły  w  Olbierzowicach  licząc  po  500  rocznie,  bo  tak  by 
kosztowała jak nie 600, to dała już ponad 2 500 000 zł już po ponad 5 latach jak 
szkoły nie ma, a oszczędności budżetowych jak nigdy. Jest jeszcze tam co sprzedać, 
bo jest  obiekt  do sprzedania i  działka.  Czyli  tam łatwiej  byłoby sfinansować  ten 
wodociąg, dlatego proszę brać go pod uwagę ten wodociąg również. Jeżeli chodzi o 
ten zbiornik retencyjny - szanowni Państwo tu Wójt wspomniał, żeby się ubiegać, 
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żeby nam to przekazali. Dodatkowe koszty. Utrzymanie tego zbiornika to są straszne 
pieniądze. W tej chwili  nie powiem mniej  więcej jaki  jest koszt utrzymania tego 
zbiornika. Także ja myślę nie idźmy w tym kierunku, natomiast stacja uzdatniania 
wody w związku z tym, że to jest płytki zbiornik jest bardzo droga. Nie wiem czy to 
akurat tyle co mówi Wójt, czy nie więcej, bo to na głębszych zbiornikach są tańsze, 
ponieważ dużo bardzo glonów, różnych historii jest. Te stacje są bardzo drogie na 
zbiornikach. Także to nie jest taki prosty temacik. Gdyby był to już by było zrobione 
Myślę, że gdyby było większe zapotrzebowanie, gdybyśmy mogli sprzedawać innym 
gminom duże ilości wody wtedy ta inwestycja tej stacji uzdatniania wody jak gdyby 
by się nam zwróciła i jakoś by się dofinansowało. Ten temat był już podnoszony na 
sesjach bardzo dużo razy i jednak raczej nie mamy takich pieniędzy, żeby iść w tym 
kierunku. Dziękuję. Pan Lipiec.

Pan radny Lipiec, - Szanowny panie Przewodniczący myślę, że zna się na terenie i 
widzi, że Pokrzywianka też leży na górze i może to jest dobra okazja, żebym przesłał 
panu pozdrowienia od pani Wyrzykowskiej, która mieszka na dole i woda wygląda u 
niej  jak  rdza.  Nie  można się  umyć,  ani  napić.  Prosiłbym bardzo,  żeby pan jako 
Przewodniczący Rady i  nasz  tutaj  w cudzysłowie  ojciec  nie  zabierał  wszystkich 
inwestycji do swojego okręgu, lecz podzielił się z innymi radnymi. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - To akurat nie jest tak jak pan mówi. Kto z Państwa jeszcze ?. 
Pan Szeląg. 

Pan radny Szeląg, - Dlaczego nie mamy naokoło wody i nie możemy tej sprawy, co 
ja teraz poruszam ekspertów poprosić, ile to jest drogo czy coś? Dlaczego pan Wójt 
mówi o jakiejś załodze przy obsłudze? Teraz tak samo jest przy oczyszczalni. Po co 
to?  Teraz  są  bezzałogowe,  teraz  są  komputery,  bajery,  nie  jakieś  10  osób 
zatrudnionych. W ogóle nie zatrudniać, bo to wszystko komputerowo działa i steruje. 
Tak samo pan bzdury opowiada, był wtedy w Radzie. Związek chciał nam dać za 
darmo. Utrzymanie kosztuje, bo trzeba tam trawę przykosić, trzeba tam coś zrobić. A 
ile było wtedy? 30 000 zł z wymianą.  No ile to kosztuje? Byłem przy tym. Byli 
wtedy za Mrozowskiego, nie chciał, bo powiedział, że może się ktoś utopić. Ale to 
już by nasze było. Tylko my nie myślimy. Nie wiem czy wolno myślimy. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Kto z Państwa jeszcze ?. Nie widzę. Przechodzimy 
do kolejnego punktu. 

Do punktu 6 porządku obrad sesji

Pan  radny  Rębacz,  -  Zostały  przygotowane  szanowni  Państwo  przez  pięć 
miejscowości  plany  odnowy  miejscowości.  One  jeszcze  nie  będą  ze  wszystkich 
sołectw, ale już większość te plany odnowy ma i dobrze, bo one sukcesywnie są tam 
realizowane.  I  dzisiaj  mamy  właśnie  temat  zatwierdzenie  tych  planów  odnowy 
miejscowości: Nasławic, Beradza, Zakrzowa, Szymanowic Górnych i Wilkowic. Czy 
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szanowne Komisje mają jakieś uwagi do tych planów odnowy miejscowości ?. 

Pani radna Gajewska, - Komisja Spraw Społecznych opiniuje pozytywie. 

Pan radny Kwapiński,  -  Ja mam tylko  jedno pytanie.  Nie  wiem czy będziemy 
pracować wspólnie, czy po kolei będziemy je omawiać i zatwierdzać ?.

Pan radny Rębacz, - Kolejno będziemy zatwierdzać. 

Pan radny Kwapiński, - Znalazłem taką informację, która mnie zdziwiła w temacie 
Planu Odnowy Miejscowości Beradz, to jest mój okręg wyborczy. Tutaj muszę chyba 
dopytać sołtysa, bo widzę podpisy. Na stronie 7 jest wpisane "zagospodarować teren 
w centrum miejscowości i wybudować świetlicę wiejską". To jest chyba błąd. Gdzieś 
coś wklejone jest. Po prostu przed zatwierdzeniem takiego planu tę pomyłkę musimy 
wyprostować. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - W Planie Odnowy Miejscowości nie może być 
ujęta remiza strażacka. Przekształca się remizy w świetlice wiejskie. 

Pan radny Kwapiński,  -  Panie Wójcie mój  poziom wiedzy w tym temacie jest 
wystarczający,  natomiast  słowo  "wybudować"  wyraźnie  różni  się  od  słów 
"wyremontować, odbudować". I prosiłbym, żebyśmy w tym projekcie, który mamy 
zatwierdzać,  ten  wyraz,  przypuszczam,  że  w  przypadku  zwykłej  pomyłki  takiej 
wklejania  z  komputera,  po  prostu  poprawić.  Prosiłbym o  głos  pana  sołtysa  czy 
faktycznie chcieliście wybudować coś nowego ?. Nie ?. Bo tak zrozumiałem.

Pan radny  Rębacz,  -  Dziękuję  bardzo.  Szanowni  Państwo  czy  do  tych  planów 
odnowy są jeszcze jakieś uwagi ?. Tak ogólnie zapytam Państwa radnych. Pan Szeląg 
coś tam znalazł. 

Pan radny Szeląg, - Wszystkie te plany są jednakowe. I budżety podobne, i zadania 
podobne. To jest psu na budę takie marzenia. Potrzebujemy konkretny budżet, żeby 
konkretnie  działać.  Bo  mrzonki  są  dobre  ale  jak  gdzieś  w  poezji,  malarstwie  a 
budżecie  to  nijak  się  to  ma.  Chodźmy po  ziemi.  Realnie  spójrzmy  na  te  plany 
odnowy i myślę, że trzeba to poprawić i urealnić. Pani Skarbnik niech da budżet, ile 
można przeznaczyć na poszczególne miejscowości, to się okaże, że no ... chyba, że 
chcemy, żeby te sołectwa żyły w przekonaniu, że ... .Dziękuję. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Panie radny Mirosławie. Właśnie Plan Odnowy 
Miejscowości to jest  taki plan, który jednoczy mieszkańców i daje im możliwość 
pomarzenia sobie o tym jak oni by chcieli tę miejscowość widzieć. To nie znaczy, że 
to  ma  być  w  budżecie.  Ale  to  znaczy  to,  że któregoś  dnia  czy  to  będzie  Unia 
Europejska, czy unia ogólnoświatowa i będą na to pieniądze to na przykład jak sobie 
zamarza mieszkańcy, którejś miejscowości, że chcą mieć basen i dostaną pieniądze 
na ten basen to jak będzie ten plan odnowy to my jako urzędnicy idziemy, bo w 
planie odnowy ten basen mają. A pieniądze gdzieś tam się znajdą. I wtedy można by 
aplikować o te pieniądze i możemy występować. Tak, oni chcieli, pieniądze są, my 
niewiele dokładamy, róbmy to razem. I to dotyczy wszystkich tych planów. To, że 
one są  robione szablonowo,  no  bo  mniej  więcej  wioski  są  podobne,  więc  mają 
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podobne marzenia, podobne chęci i podobne problemy. I to nie zmienimy tego. Jak 
zrobiliśmy boisko w jednej wsi, inne też chcą mieć boiska. Jak zrobiliśmy plac zabaw 
to inne też  chcą  mieć  plac zabaw. Jak wyremontujemy świetlicę,  to tam gdzie są 
niewyremontowane też chcą mieć wyremontowane. I na tym to polega. Plan odnowy 
miejscowości  jest  takim  zestawem  porządnych  marzeń  mieszkańców,  a  my  tu 
wszyscy jesteśmy do tego, żebyśmy później te marzenia dopasowywać do realiów, 
czyli do budżetu. I dajmy szansę wszystkim, żeby te marzenia wyartykułowali, a na 
ile będziemy mogli je spełnić to już finanse nam pokażą i pani księgowa. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję bardzo. Pan Kwapiński proszę.

Pan radny Kwapiński, - Ja chcę tylko zwrócić się bezpośrednio do pana radnego 
Szeląga i do całej szanownej Rady, żebyśmy moim zdaniem radny Mirku, żebyśmy 
tego typu głosów raczej nie podnosili jak Twój, że to jest taki pomysł jak to nazwałeś, 
już nie będę go powtarzał. Nie odbierajmy mieszkańcom Beradza, czy mieszkańcom 
Zakrzowa  ich  prawa  do  wyrażania  własnych  pomysłów  na  realizowanie  celów 
inwestycyjnych na przyszłość.  Ja rozumiem i  szanuję,  że masz prawo wyrażania 
własnej woli, nie neguję tego. Tylko proszę, żebyśmy wyrażając publicznie tego typu 
głos, patrzyli troszeczkę obiektywniej. W tej chwili inwestycje idą w Klimontowie. 
Bardzo się cieszymy, ja mam z racji nawet tych moich obowiązków społecznych jako 
Prezes Zarządu Gminnego Straży mam bardzo dobry przegląd budynków świetlic 
panie  Wójcie,  świetlic  wiejskich,  które  znajdują  się  w  budynkach  stworzonych 
najczęściej przez straże pożarne. Cieszę się, że dzięki zabiegom poprzedniej Rady bo 
nie  są  to  zabiegi  naszej  Rady,  udało  się  nam zrewitalizować  budynek  świetlicy 
wiejskiej przy remizie w Nawodzicach. Mam nadzieję, że nie wiem czy w przyszłym 
roku, czy za dwa lata spotkamy się na otwarciu takiego budynku w Zakrzowie. Bo 
ten budynek po prostu jest wart remontu, bo się zawali w ciągu dwóch ostatnich lat. 
Teraz na budynek, który na razie się nie leje do środka, oni mają też swoje dalsze 
plany z wykończeniem, z ociepleniem tego budynku, z wymianą okien jak wszędzie. 
Środków na nie nie mamy.  To wszyscy dobrze wiemy, ale nie możemy odbierać 
planowania. Dobry gospodarz przynajmniej planuje, a jak planuje to szuka pieniędzy. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę pan Szeląg.

Pan radny Szeląg, - Pan Kwapiński chyba logicznie nie myśli, bo te marzenia psują 
mieszkańców. Oni marzą o czymś, nie chcą zrobić co dzisiaj potrzeba. Aha, bo tam 
jest świetlica, tam będzie basen, lotnisko, nie będziemy robić nic. Ich marzenia psują. 
Pan się nie zastanowił nad tym ?. Dziękuję. 

Pan  radny  Kwapiński, -  W  związku  z  tym,  że  jest  koniec  roku  życzę  panu 
wszystkiego dobrego i pozostawiam pana z pana problemami. 

Pan radny Kawecki, - Ja bym zachęcał sołtysów i rady sołeckie, żeby dalej takie 
wnioski składali. Dziękuję. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Szanowni Państwo. Plan odnowy miejscowości 
dotyczy rzeczywiście marzeń, ale żeby jednostkowo te marzenia urzeczywistnić są 
właśnie fundusze sołeckie. I musicie mieć  świadomość,  że fundusz sołecki jest tą 
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podstawą tego. Na ten rok też. I tutaj tak jak kolega Lipiec mówi, że zabezpieczmy 
pieniądze  na  rowy.  Proszę,  jeżeli  zabezpieczą  pieniądze  mieszkańcy  w  ramach 
funduszu sołeckiego to my jak będziemy wiedzieć,  że jest  wspólna inicjatywa to 
będziemy to robić. Ale nie można też, jeżeli jest fundusz sołecki logicznie wydawany, 
żądać od  Urzędu Gminy, żeby na przykład jest kawałek drogi do zrobienia a my 
wolimy plac zabaw. No to jeżeli wolimy plac zabaw, to robimy plac zabaw, droga 
niech poczeka. Zrobimy ją za rok. Ale to nie może tak być, że my sobie zrobimy plac 
zabaw  a  Wójt  niech  zrobi  drogę.  Wspólnie  tak,  osobno  nigdy  do  niczego  nie 
dojdziemy,  bo  będziemy  się  rozmijać  tylko  w  rozwoju  gminy.  Ale  wspólnie  na 
pewno. I uczulam właśnie na ten fundusz sołecki, bo on jest naprawdę dobry. On nie 
jest czymś takim i praktycznie muszę Wam powiedzieć, że niewiele gmin uchwala te 
fundusze sołeckie. Bardzo niewiele, ale skoro my mamy, skoro już w tym troszkę 
siedzimy  to  spróbujmy  troszkę  unowocześniać,  troszkę  dopracowywać,  ale  nie 
likwidować,  bo go szkoda. To fundusz sołecki organizuje wioski,  bo w funduszu 
sołeckim  bardziej  decydują  rady  sołeckie  niż  o  planie  odnowy  miejscowości.  I 
fundusz sołecki jest co roku i będzie co roku. I co roku będzie dyskusja na temat tego 
na co wydać,  na kiedy wydać.  Nawet  jak  w jednym roku te  pieniądze będą  źle 
wydane, no bo różnie się może zdarzyć to w przyszłym roku czegoś takiego taka rada 
sołecka, czy tu wspólnie z Wójtem, czy z Radą Gminy nie popełni takiego błędu. W 
pierwszym roku pamiętam nie czytaliśmy w ogóle życzeń z funduszy sołeckich tych 
zdań, bo czytali pracownicy. Teraz Wójt osobiście, czy ja, czy Sekretarz czytamy, bo 
to jest istota później podejmowania uchwał dotyczących funduszy sołeckich. I jest to 
ważne. Dlatego róbmy plany odnowy, jeśli ktoś nie ma, bo to nam będzie potrzebne 
na przyszłość i właściwie użytkujmy fundusz sołecki, bo to jest nam potrzebne na 
teraz. I tu mamy pieniądze realne do wydatkowania, a tu mamy marzenia, o które też 
trzeba się bić, bo przecież my za chwilę ... . Zobaczcie gmina Klimontów w 2002 r. 
miała 10 000 mieszkańców, dzisiaj ma 8 900 mieszkańców. Klimontów miał w 2002 
r.  1927  mieszkańców,  a  ma  teraz  2100.  Może  i  dobrze,  że  ludzie  uciekają  do 
Klimontowa, albo, że chcą mieszkać w Klimontowie. Ale trzeba zrobić też trochę, 
albo dużo, albo jeszcze więcej, żeby ludzie zostawali na wioskach. No bo trend jest 
taki. Dzisiaj ludzie z miast uciekają na wieś, więc róbmy wszystko, żeby tak się stało, 
żeby i do nas ci ludzie przyjeżdżali, a nie żeby młodzież od nas uciekała. No bo jak 
nic nie będziemy mieli im do zaoferowania to nam na pewno uciekną. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz,  - Dziękuję.  Szanowni Państwo przechodzimy zatem po dość 
trudnym wstępie do zatwierdzania planów miejscowości, jeżeli nie mają już Państwo 
uwag. Czytam pierwszą uchwałę. 

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia "Planu Odnowy 
Miejscowości Nasławice na lata 2010 - 2017". 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 14. 
Kto jest  przeciwny ?.  Nie  ma.  Kto się  wstrzymał  ?.  1.  Uchwała została podjęta. 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do następnej uchwały. 

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia "Planu Odnowy 
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Miejscowości Beradz na lata 2011 - 2018". 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 14. 
Kto jest  przeciwny ?.  Nie  ma.  Kto się  wstrzymał  ?.  1.  Uchwała została podjęta. 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do następnej uchwały. 

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia "Planu Odnowy 
Miejscowości Zakrzów na lata 2010 - 2017". 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 14. 
Kto jest  przeciwny ?.  Nie  ma.  Kto się  wstrzymał  ?.  1.  Uchwała została podjęta. 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do następnej uchwały. 

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia "Planu Odnowy 
Miejscowości Szymanowice Górne na lata 2010 - 2017". 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 14. 
Kto jest  przeciwny ?.  Nie  ma.  Kto się  wstrzymał  ?.  1.  Uchwała została podjęta. 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do następnej uchwały. 

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia "Planu Odnowy 
Miejscowości Wilkowice na lata 2010 - 2017". 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 14. 
Kto jest  przeciwny ?.  Nie  ma.  Kto się  wstrzymał  ?.  1.  Uchwała została podjęta. 
Dziękuję  bardzo. Życzę  proszę  Państwa tym miejscowościom, żeby się  rozwijały, 
żeby te marzenia, które tu zawarły, żeby się one intensywnie realizowały. 

Uchwały oznaczone Nr XII/95/11, Nr XII/96/11, Nr XII/97/11, Nr XII/98/11 i Nr 
XII/99/11 stanowią załączniki do niniejszego protokołu.

Do punktu 7 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Czy tutaj pan Wójt dwa słowa w tej kwestii ?. Proszę bardzo. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - To znaczy były sugestie, że mają dotyczyć to 
być dwie drogi powiatowe czyli droga Rybnica i droga Nawodzice. Jedna z tych dróg 
została zrobiona ze środków popowodziowych, a życzeniem Starostwa Powiatowego 
i  pani  Skarbnik  Powiatu  było,  żeby  pieniądze  z  drogi  Rybnica  bodajże,  żeby 
przerzucić na drogę w Goźlicach. Żebyśmy dofinansowali drogę w Goźlicach. 

Pan radny Rębacz,  -  Dziękuję.  Czy ktoś  z Państwa w tej kwestii  ?. Nie widzę. 
Czytam uchwałę. 

Pan  randy  Rębacz  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  Nr 
XI/94/11, a następnie poddał go pod głosowanie. 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 15. 
Dziękuję bardzo. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/100/11 w sprawie zmian w uchwale Nr XI/94/11 jest załącznikiem 
do niniejszego protokołu.
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Do punktu 8 porządku obrad sesji

Pan  radny  Rębacz,  -  Szanowni  Państwo  był  tu  wytyk  nadzoru  Wojewody 
Świętokrzyskiego.  No  nie  do  końca  prawdziwy,  bo  tu  piszą,  że  zakład  wodno 
kanalizacyjny  nie  przedstawił  wniosku  o  zatwierdzenie  Wójtowi,  a  przecież  taki 
wniosek  przedstawił.  Pisze  dalej,  że  powinna  być  ujęta  cena  za  odprowadzanie 
jednego  metra  sześciennego  ścieków  dla  gospodarstw  domowych  i  pozostałych 
dostawców,  która  nie  jest  zawarta  we  wniosku.  Ona  jest  zawarta  we  wniosku. 
Wydawało nam się na początku, że w ogóle nie dotyczy to naszej gminy ten wytyk, 
ale generalnie była rozmowa z nimi i to co macie Państwo w uchwale to te dwa 
paragrafy delikatnie zmiana nazewnictwa tam występuje. Czytam uchwałę.

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr X/74/11 
w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 
odprowadzanie  ścieków  oraz  w  sprawie  dopłat  do  taryf  dla  zbiorowego 
odprowadzania ścieków.

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 15. 
Dziękuję bardzo. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/101/11 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków  oraz  w  sprawie  dopłat  do  taryf  dla 
zbiorowego odprowadzania ścieków jest załącznikiem do niniejszego protokołu.

Do punktu 9 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Przedstawię plan pracy Rady Gminy na 2012 r. Proszę Państwa 
od razu powiem, że w tym planie pracy zawiera się ogólne tematy. Nie rozwija się 
tych punktów poszczególnych. Komisje sobie te punkty mogą rozwijać robiąc bardzo 
szerokie tematy. Natomiast to co leży obowiązkowo po stronie Rady, czym się ma 
zajmować  to  to  jest.  Oczywiście  nie  będzie  co  roku.  Załóżmy  ocena  stanu 
bezpieczeństwa publicznego, przeciwpożarowego - co drugi rok, bo uważam, że to 
wystarcza. Powtarzać jedno i to samo. Tak samo bezpieczeństwo publiczne. To było 
w ubiegłym roku, to myślę, że na przyszły rok weźmiemy i tak na zmianę te historie. 
Tak te plany pracy mniej więcej planuję na rok przyszły. Planuję siedem sesji z planu 
pracy  Rady.  Ich  może  być  więcej,  bo  są  nieraz  takie  sesje  na  wniosek  Wójta 
zwoływane, które trzeba przeprowadzić. I przedstawię ten plan pracy Rady. 

Plan pracy Rady Gminy w Klimontowie na 2012 rok

Termin sesji Tematyka sesji Zadania dla Komisji Osoby zaproszone

Styczeń 1. Uchwalenie  budżetu 
gminy na 2012 r.

2. Sytuacja  oświaty  w 
gminie.

Komisja  Budżetu,  Finansów  i 
Majątku  Gminy  przygotuje 
opinię o projekcie budżetu.
Komisja  Spraw  Społecznych 

Radni,  sołtysi, 
kierownicy  jednostek 
organizacyjnych 
gminy,  radni 

22



3. Zatwierdzenie  planów 
pracy  stałych  Komisji 
Rady.

4. Sprawy bieżące.

przygotuje  opinię  o  stanie 
oświaty.
Wszystkie Komisje Rady 

powiatowi.

Luty 
Marzec

1. Przyjęcie  Gminnego 
Programu  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych 
i  Przeciwdziałania 
Narkomanii.

2. Stan kultury w gminie.
3. Sprawy bieżące.

Komisja  Spraw  Społecznych 
przygotuje opinię.

Radni,  sołtysi, 
kierownicy  jednostek 
organizacyjnych 
gminy,  radni 
powiatowi.

Kwiecień
Maj

1. Ocena  stanu  dróg  w 
gminie.

2. Funkcjonowanie  bibliotek 
gminnych.

3. Sprawy bieżące.

Komisja  Rolnictwa  i  Rozwoju 
Gospodarczego
Komisja Spraw Społecznych

Radni,  sołtysi, 
kierownicy  jednostek 
organizacyjnych 
gminy,  radni 
powiatowi.

Czerwiec 1. Sprawozdanie  z 
wykonania budżetu gminy 
za 2011 r. i wystąpienie z 
wnioskiem  w  sprawie 
absolutorium  dla  Wójta 
Gminy.

2. Kultura fizyczna i sport w 
gminie. 

3. Sprawy bieżące.

Komisja  Rewizyjna  przygotuje 
wniosek  w  sprawie 
absolutorium.

Komisja  Spraw  Społecznych 
przygotuje opinię. 

Radni,  sołtysi, 
kierownicy  jednostek 
organizacyjnych 
gminy,  radni 
powiatowi.

Sierpień
Wrzesień

1. Ocena  sprawozdania  z 
wykonania  budżetu  za  I 
półrocze 2012 r.

2. Zatwierdzenie  taryfikatora 
opłat  za  zbiorowe 
zaopatrzenie  w  wodę  i 
zbiorowe  odprowadzanie 
ścieków.

3. Podjęcie  uchwał  w 
sprawie  wprowadzenia 
nowej  ustawy  o 
utrzymaniu  czystości  i 
porządku w gminach.

4. Sprawy bieżące.

Komisja  Budżetu,  Finansów  i 
Majątku  Gminy  przedstawi 
opinię.
Komisja  Rolnictwa  i  Rozwoju 
Gospodarczego  przedstawi 
opinię .

Komisja  Rolnictwa  i  Rozwoju 
Gospodarczego. 

Radni,  sołtysi, 
kierownicy  jednostek 
organizacyjnych 
gminy,  radni 
powiatowi.

Październik
Listopad

1. Zatwierdzenie  stawek 
podatków  i  opłat 
lokalnych na 2013 r.

2. Analiza  projektu  budżetu 
na 2013 r.

3. Zatwierdzenie  Programu 
współpracy  z 
organizacjami 
pozarządowymi.

4. Sprawy bieżące. 

Wszystkie stałe Komisje Rady.

Wszystkie stałe Komisje Rady. 
Komisja Spraw Społecznych.

Radni,  sołtysi, 
kierownicy  jednostek 
organizacyjnych 
gminy,  radni 
powiatowi.

Grudzień 1. Uchwalenie  budżetu 
gminy na 2013 r. 

2. Sprawozdanie z prac Rady 

Komisja  Budżetu,  Finansów  i 
Majątku  Gminy  przygotuje 
opinię  o  projekcie  budżetu 

Radni,  sołtysi, 
kierownicy  jednostek 
organizacyjnych 
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Gminy za 2012 r.
3. Sprawozdanie  z  prac 

stałych  Komisji  Rady 
Gminy.

4. Uchwalenie  planu  pracy 
Rady Gminy na 2013 r.

5. Sprawy bieżące.

gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy 
przygotuje sprawozdanie z prac 
Rady.
Przewodniczący stałych Komisji 
przygotują  sprawozdania z prac 
Komisji. 
Przewodniczący  Rady  Gminy 
przygotuje  plan  pracy  Rady  na 
2013 r. 

gminy,  radni 
powiatowi.

Pan radny Rębacz, - Czy są uwagi do tego planu pracy ?. Pan Szeląg proszę. 

Pan radny Szeląg, - Ten plan mnie nie satysfakcjonuje. Dlaczego ?. Te sprawy są tak 
ważne. Komisja jedna, druga swoje niby racje przedstawia. Wiemy jak się pracuje w 
Komisjach. Dlaczego ja na przykład swojej racji nie mogę przedstawić wszystkim 
ogólnie, na spokojnie, przekonać o tym ?. Jak ta Komisja może teraz te argumenty 
moje  teraz  rzucane  są  chaotycznie,  no  bo  chcę  szybko,  jak  najwięcej,  ale  jak 
siądziemy spokojnie sami radni to znów ja przekonam. Niektóre moje zamierzenia są 
bardzo dobre i  przecież  ja  nie  chcę  źle  dla  tej  gminy.  Całym sercem jestem jej 
oddany. Po resztą teraz mam bardzo dużo czasu i mogę na spokojnie niektóre tematy 
nawet i  powierzyć,  ja gdzieś  pojadę,  dowiem się,  mam trochę  znajomości, czy w 
kulturze, czy w czymś. Teraz obracam się w takich kręgach, że naprawdę niektórzy 
ludzie mogą mi bardzo pomóc. Dużo teraz byłem w Warszawie, byłem, mówiłem z 
panem Czajkowskim. Chciał robić Dom Starców. tu jakoś nie wyszła współpraca z 
gminą, no to można sobie to wyrzucić. Tutaj nie chcę jakieś kłótni, jakiś niesmaki, 
ale z Radą, żeby Rada się wypowiedziała i może do tych niektórych moich sytuacji 
jakoś się  poprze mnie albo zrozumie co ja chcę  powiedzieć.  Dlatego niektóre, na 
przykład w styczniu.  Chodzi  mi  o to żeby ta strategia była w tej gminie. Jest w 
internecie,  ale  jaka  ona jest  aktualna  ?.  Ona była  robiona na budżet  wypasiony. 
Budżet jest taki jaki jest pani Skarbnik. On ten budżet się nie ma do tej strategii w 
ogóle. To jest taka sama mrzonka jak odnowa wsi. No a tu chcę, żeby był aktualny. 
Mamy na przykład tyle i tyle pieniążków i tam możemy zrobić i tych pieniążków 
trzeba jak najefektywniej wydać. Wiadomo jak jeszcze niektóre sprawy rozdrobnimy, 
bo chce się jednego radnego jakoś załagodzić, drugiego, trzeciego - nie wyjdzie z 
tego nic.  Te małe pieniążki  rozwalimy i  nie  będzie  to  dla  ogółu  żaden pożytek. 
Dlatego  proponuję  w  niektórych  miesiącach  spotkanie  między  sesjami,  między 
Komisjami  a  tą  sesją  ogólną  taką  sesję  dla  radnych.  Na przykład  w styczniu  tę 
strategię  jednak uchwalić  aktualną  do naszych możliwości.  I  co chcemy robić  w 
końcu ?.  Wójt  się  cieszy,  że Koprzywnica podpisała  umowę,  a  dlaczego my nie 
podpisujemy. Mamy piękne szkoły, będziemy likwidować. Może jakiś dom starców, 
dom opieki, lekarzy mamy wykształconych. Niech robią coś. To jest teraz na fali. 
Teraz  są  duże  pieniądze  na  to.  Na  tym  można  zarabiać  po  resztą,  nie  to,  że 
społeczeństwo się starzeje. Brakuje miejsc na przykład do domu starców. Pytają się 
gdzie można, a przecież można by u nas. Na tym gmina może zarabiać. Oprócz tego 
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są miejsca pracy i to dużo miejsc pracy. Także jest możliwości zarabiania wiele. Nie 
zbudujemy  Ameryki,  ale  potrafimy  jakoś,  żeby  ta  gmina  funkcjonowała.  Jest 
przykład  Koprzywnicy.  Byłem tam,  jest  bardzo  ładnie.  Nie  trzeba  się  wstydzić. 
Można  skopiować  niektóre  i  wcielić  w  życie.  Dlatego  proponuję  w  niektórych 
miesiącach, styczeń - na przykład dodatkowa ta sesja żeby powstała, w lutym - tu 
chodzi mi i tę kulturę, bo mam na przykład pomysł, że nie trzeba... . Piękne, ładne 
świetlice mamy a w tych świetlicach nie dzieje się  nic.  Byliśmy, sprawdzaliśmy. 
Tylko od remontu do remontu. I tak na tym to funkcjonowanie polega. Przepraszam. 
Nasz GOK. Mógłby promieniować na tym, mógłby współpracować, mógłby swoje 
doświadczenie przekazywać w tych świetlicach, żeby coś się tam działo, coś było. To 
jest  zasadne.  Remonty,  dofinansowania.  Byłem  w  niektórych  świetlicach,  były 
piłkarzyki, były to, pourywane, pocudowane. Stać nas miliony wydawać, nie stać na 
gospodarkę,  żeby  opłacić  200,  300  zł  sołtysowi  może,  radnemu,  żeby  miał  i 
odpowiedzialny był. Krzesełka nawet i może nie musielibyśmy remontować co dwa 
lata. Tak samo trzy miesiące, styczeń, luty i kwiecień, maj tak samo dodatkowa sesja, 
bo tu jest ocena stanu dróg w gminie. Chodzi mi o to, że według tych strategii, żeby 
nie remontować kawałeczek drogi tam na Rybnicy czy gdzieś, bo jak jest zasadna to 
na przykład ... . Pasuje nam remont dróg w tej koncepcji, w tej strategii na przykład 
podpisać  szlak jabłkowy czy coś, szlak rowerowy, żebyśmy z tego korzystali. Jak 
rozdrobnimy te pieniążki, tu kawałek, tam kawałek to nic z tego nie będziemy mieli. I 
to jest wiadomo. Trochę satysfakcji. Nie będzie nawet satysfakcji, bo nawet ten radny 
powie - Co żeś zrobił 100 m?. Mnie potrzeba 200 m. I znowu za trzy klata temu się 
zrobi,  to  się  ten odcinek zepsuje.  Robić  trzeba, ale tam gdzie naprawdę  strategia 
wymaga trzeba dobrej jakości robić i z tego kiedyś pożytek będzie. I chodzi mi o to, 
żeby  to  sprawozdanie  sami  radni  przygotowali  się  co  żeśmy  źle  zrobili,  nie 
komisyjnie przeczytać du, du, du. Nich nie wie o co chodzi. Sam wstanę przed sobą, 
że tak, to żeśmy źle zrobili to daje mi to do zastanowienia się, że rzeczywiście ja źle 
to przemyślałem, mogłem inaczej. A tak to się przeczyta bez zastanowienia i to to 
idzie i żadnych wniosków z tego nie mamy. A tak to jak ja wstanę i według mnie 
żeśmy źle zrobili to, a dobrze tamto. To daje do logicznego myślenia, do zrobienia 
coś tej gminie. Dziękuję. Proponuję te cztery dodatkowe sesje. Zresztą mamy czas. 
Bierzemy jedne pieniądze. 

Pan radny Rębacz, - Szanowni Państwo ustawa mówi, że sesja powinna odbyć się 
przynajmniej raz na kwartał. Różnie to jest. Na przykład w Baćkowicach tak robią, że 
cztery sesje są w roku. U nas zwykle jest siedem, osiem sesji wynikających z planu 
pracy Rady Gminy. Czy jest sens robienia dwóch sesji w miesiącu, na przykład na 
temat stanu dróg ?. Czy na jednej sesji nie można tematu omówić, a Komisje nie 
mogą  tego  objechać,  zobaczyć  ?.  Ja  nie  widzę  potrzeby  robienia  dwóch  sesji, 
ściągania ludzi dwa razy w miesiącu. Wydaje mi się, że to można tak jak jest zwykle 
rozpisane na tych siedmiu, ośmiu sesjach załatwić. Szanowni Państwo jak zrobimy 
dwadzieścia sesji z gośćmi to ...

Pan radny Szeląg,  -  Mówiłem tylko radni.  I  nie nazywało by się  to sesja, tylko 
spotkanie. 
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Pan radny Rębacz, - Ale panie Mirku sesja jest wtedy, jeżeli jest porządek obrad 
sesji robiony i są uchwały. Jeżeli nie ma uchwał podejmowanych na sesji, to nie ma 
sesji. Spotkać to my się możemy zawsze. Sesja to jest porządek obrad sesji, który 
musi być. Zwykle przygotowuje go Przewodniczący Rady z Wójtem na te tematy, 
które są na bieżąco potrzebne. Jeżeli jest potrzeba dodatkowej jakiejś sesji to Wójt 
występuje do mnie z wnioskiem. Ja mam zgodnie z ustawą obowiązek w ciągu 7 dni 
zwołać i przeprowadzić, odbyć tę sesję. I to robę. I wydaje mi się ... . Państwa jakie 
jest  zdanie?.  Czy  tych  sesji  jest  wystarczająco  ?.  Uważam,  że  tak.  Z  tego  nie 
przybędzie nam ani pieniędzy, ani innych historii. Uważam, że siedem, osiem sesji w 
roku to jest tyle co ... . Zresztą proszę Państwa ja rzucam czasem okiem, bo ja jestem 
siódmą kadencję, tych porządków obrad mam i tych sesji nie było więcej. Było w 
granicach  ośmiu  sesji  w  roku.  Jak  czasem tam wyskoczyły  dodatkowe  to  było 
dziewięć. I u nas tak jest. Jest czasem dziewięć. Tu w sprawozdaniu będę mówił co i 
jak. Czy Państwo macie jeszcze inne ?. Natomiast te sprawy, które tu pan mówi to 
można na Komisjach  podnosić.  dobrze by było, żeby te Komisje nie były dzień 
przed sesją.  Na przykład na dzisiaj  nie  ma jeszcze protokołów z  Komisji,  bo to 
wczoraj było itd. Zresztą to był okres świąteczny i nie było tak bardzo tematów na tę 
sesję. Padł wniosek o dopisanie to ja ten wniosek przegłosuję. Proszę bardzo. 

Pan radny Szeląg, - Chodzi mi głównie o to, że na Komisjach jest 4, 5 osób. 

Pan radny Rębacz, - Ale przekona pan dzisiaj, żeby było drugie tyle sesji ?. Nie 
wierzę, że pan przekona. 

Pan radny Szeląg - Nie musi być sesja, może być spotkanie. 

Pan radny Rębacz, - Mówię, sesja to jest porządek obrad. Na sesji są uchwały. To 
jest sesja. Natomiast takie spotkanie normalne to zawsze można zorganizować. Jest 
tam salka i jak będzie jakaś potrzeba to proszę bardzo sygnalizować. Ja spróbuję tutaj 
przez  biuro  Rady  Państwa  powiadomić,  że  jest  sprawa  jakaś  ważna  piląca  do 
rozważenia, spotkajmy się i omówmy. Nie widzę problemu. 

Pan radny Szeląg, - Wpisać to w plan, żeby był taki obowiązek. 

Pan radny Rębacz, - To jest plan pracy Rady proszę pana. Tu są sesje, na których 
będzie porządek, będą uchwały podejmowane i to się w plan pracy wpisuje. Proszę 
Państwa padł tu wniosek pana Szeląga, żeby tu powiększyć  ilość  spotkań  o dwie 
sesje w miesiącu. Kto z Państwa jest za powiększeniem tego porządku obrad o dwie 
sesje w miesiącu ? 1. Kto jest przeciwny ?. 9. Kto się wstrzymał ?. 3. Wniosek upadł. 
Szanowni Państwo czy są uwagi jeszcze do planu pracy Rady Gminy na 2012 r. ?. 
Pan Borycki proszę. 

Pan radny Borycki, - To co pan Szeląg mówi, to może zaprosić wszystkich radnych 
do siebie, czy na świetlicę, czy gdzieś i wtedy nie ma sesji. Podejmować uchwał nie 
będziemy, ale spotkać się można. 

Pani  radna  Gajewska,  -  Proszę  Państwa  każdy radny  jest  przypisany do  danej 
Komisji  co nie znaczy, że nie może brać udziału we wszystkich Komisjach, wyrażać 
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swoje zdanie na dane tematy i przekonywać wszystkich radnych, koleżanki i kolegów 
do swojego zdania. Nie może tylko głosować na Komisji, ale uczestniczyć w każdej 
Komisji może. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Szanowni Państwo czytam uchwałę.

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy na 
2012 r. , a następnie poddał pod głosowanie. 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 13. 
Kto jest przeciwny ?. 1. Kto się wstrzymał ?. Nikt. Uchwała została podjęta. Dziękuję 
bardzo.

Uchwała  Nr  XII/102/11  w  sprawie  planu  pracy  Rady  Gminy  na  2012  r.  jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 10 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Sprawozdanie z pracy Rady Gminy za 2011 r. Rada Gminy 
działa na podstawie ustawy z dnia 8 marca 1990 . o samorządzie gminnym, w oparciu 
o  Statut  Gminy,  regulamin  oraz  plan  pracy  Rady  Gminy.  Rada  realizowała  swe 
zadania na sesjach i Komisjach. Komisje pracowały zgodnie z planem pracy Komisji. 
W okresie sprawozdawczym Rada Gminy odbyła 9 sesji w tym 8 sesji z planu pracy 
Rady i 1 sesja zwołana na wniosek Wójta Gminy. Każda sesja była prawomocna do 
podejmowania  uchwał,  bowiem  uczestniczyło  w  niej  od 14  do  15  radnych. 
Pojedyncze przypadku nieobecności na sesji to głównie przypadki losowe, które były 
usprawiedliwione. W 2011 r. Rada podjęła 85 uchwał, z tego organ nadzoru uchylił 2. 
Uchylone uchwały to uchwały o likwidacji szkoły w Ossolinie i w Nawodzicach, na 
które wpłynęła do organu nadzoru skarga. Podejmowane przez Radę Gminy uchwały 
dotyczyły różnorodnej problematyki i stanowiły realizację ustawowych obowiązków 
Rady.  Z  pakietu  85  uchwał  można  wyodrębnić  uchwały:  1).z  zakresu  spraw 
organizacyjnych  (uchwały  zatwierdzające  plany  pracy  stałych  Komisji  Rady), 
2).uchwały z zakresu spraw finansowo - budżetowych (uchwalenie budżetu gminy, 
zaciągnięcie kredytu, uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej, sprawozdania z 
wykonania budżetu za poprzedni rok budżetowy, z wykonania budżetu za I półrocze 
roku budżetowego,  ustalenie  podatków i  opłat  lokalnych ),  3).uchwały z  zakresu 
oświaty  (uchwalenie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli,  uchwala  w  zakresie 
opłat  za  świadczenia  udzielane  przez  Publiczne  Przedszkole,  likwidacja  szkół), 
4).uchwały z zakresu spraw majątkowych (zbycie lokali mieszkalnych), 5).uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skarg - wpłynęły dwie skargi na działalność Wójta Gminy, po 
wysłuchaniu  opinii  Komisji  Rewizyjnej  Rada  uznała,  ze  skargi  są  bezzasadne. 
Podjęte  przez  Radę  Gminy uchwały w ciągu 7 dni  zostały  przekazane organowi 
nadzoru.  Uchwały  stanowiące  akty  prawa  miejscowego  zostały  przesłane  do 
publikacji w dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego. Szczegółowe 
informacje z przebiegu obrad sesji, treści uchwał są dostępne w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Gminy oraz w biurze Rady. Dziękuję wszystkim za współpracę. 
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Dziękuję Radzie Gminy, dziękuję Komisjom Rady. Dziękuję Wójtowi, jego zastępcy, 
który zastępował. Dziękuję pani Skarbnik, Sekretarzowi. Dziękuje Państwu sołtysom, 
kierownikom jednostek  organizacyjnych  gminy,  dyrektorom szkół  i  przedszkola. 
Dziękuję  oczywiście  tutaj  naszej  pani  Irenie  za  solidną,  fachową  obsługę  Rady. 
Dziękuję szanowni Państwo wszystkim służbom straży pożarnej, policji i wszystkim 
pracującym na rzecz gminy. Serdecznie dziękuję. Dziękuję GOKowi, który zawsze 
nas tu jakoś obsługuje. Szanowni Państwo z okazji zbliżającego się szybko Nowego 
Roku życzę  Państwu,  aby ten rok przyniósł  szczęście  i  pomyślność  dla  was, dla 
Waszych  Rodzin,  spełnienia  wszystkich  planów,  zamierzeń  oraz  satysfakcji  z 
wykonania tych planów i zamierzeń. Wszystkiego dobrego w nowym 2012 roku, oby 
był lepszy od tego, żeby nas się pieniądze trzymały. Budżet, aby był bogaty a pani 
Skarbnik zawsze uśmiechnięta, bo jak kasa jest to wiadomo, że jest inaczej. Dziękuję 
Państwu i życzę wszystkiego dobrego. Czy do sprawozdania macie Państwo uwagi ?. 
Nie ma, więc przechodzimy do kolejnego punktu. 

Do punktu 11 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa gotowy ?. Pani Gajewska proszę bardzo. 

Pani radna Gajewska, - Sprawozdanie z pracy Komisji Spraw Społecznych w 2011 
roku.  Komisja  Spraw  Społecznych  pracowała  na  podstawie  planu  pracy 
przedstawionego i  zatwierdzonego przez  Radę  Gminy w miesiącu  styczniu  2011 
roku. W posiedzeniu Komisji brali udział zazwyczaj wszyscy członkowie Komisji, 
pojedyncze  przypadki  nieobecności  spowodowane  były  zazwyczaj  przyczynami 
losowymi, ważnymi sprawami rodzinnymi bądź chorobą i usprawiedliwiane były na 
bieżąco. Do zadań  Komisji  należało  :  analizowanie i  opiniowanie uchwał,  ocena 
funkcjonalności oświaty na terenie gminy Klimontów, ocena stanu bezpieczeństwa i 
ochrony  przeciwpożarowej,  zapoznanie  z  działalnością  kulturalną,  sportową, 
wizytacja  świetlic.  Współpraca  wewnątrz  Komisji  układała  się  dobrze.  Chciałam 
podziękować  wszystkim członkom Komisji  za  pracę  w  bieżącym roku  i  życzyć 
zarówno  członkom  Komisji  jak  i  pozostałym,  kolegom  i  koleżankom  Radnym, 
Wójtowi,  Wicewójtowi,  Sekretarzowi,  pani  Skarbnik,  pani  Irence,  wszystkim 
pracownikom Urzędu Gminy, kierownikom Ośrodka Pomocy Społecznej, Gminnego 
Ośrodka  Kultury,  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej,  Paniom 
Dyrektorom szkół, sołtysom - przede wszystkim dużo zdrowia, spokoju oraz owocnej 
współpracy  między  nami  w  nadchodzącym  2012  roku  -  wszystkiego  dobrego. 
Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję pani Przewodniczącej. Proszę kolejną Komisję. 

Pani radna Michta,  - Sprawozdanie z działalności Komisji  Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego za 2011 r. W 2011 r. Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
spotykała  się  11  razy,  w  tym  raz  miała  wspólne  posiedzenie  z  Komisją  Spraw 
Społecznych.  Komisja  pracowała zgodnie  z  planem pracy i  kontroli.  Opiniowała 
projekty uchwał przygotowane z inicjatywy uchwałodawczej Wójta Gminy. Komisja 
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odpowiadała  także  na  pisma  skierowane  do  niej.  Pojedyncze  nieobecności  były 
usprawiedliwiane na bieżąco. Dziękuję członkom Komisji za dobrą współpracę. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Proszę następną Komisję.

Pan  radny  Kwapiński,  -  Panie  Przewodniczący,  szanowna  Rado,  panowie 
Wójtowie,  szanowni  Państwo.  Chciałem  złożyć  sprawozdanie  z  prac  Komisji 
Rewizyjnej za rok 2011. Komisja Rewizyjna Rady Gminy w Klimontowie pracowała 
w składzie: Mirosław Kwapiński -  przewodniczący, Stanisław Kawecki - zastępca 
przewodniczącego,  Marek  Goździewski  -  członek,  Bogusław  Pawlik  -  członek  i 
Wacław  Gach  -  członek.  W  czasie  posiedzeń  Komisji  Rewizyjnej  nie  było 
nieobecności  nieusprawiedliwionych.  Zgodnie  z  opracowanym i  przyjętym  przez 
Radę  Gminy planem pracy Komisji  Rewizyjnej  Komisja w ciągu bieżącego roku 
realizowała go na bieżąco i odbyła 9 posiedzeń. Dwukrotnie realizowała czynności w 
terenie.  Spośród  najważniejszych  zadań  wymienię  przygotowanie  materiałów  i 
opracowanie projektów oceny absolutoryjnej  organu wykonawczego za rok 2010. 
Przedstawienie  do  zaopiniowania  Regionalne  Izbie  Obrachunkowej  a  następnie 
przegłosowanie przez Radę Gminy wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi co 
jest  wyłączną  prerogatywą  Komisji  Rewizyjnej.  Dwukrotnie  Komisja  Rewizyjna 
zajmowała się przedmiotowymi skargami na działanie urzędów. Komisja rozpoznała 
zgodnie z właściwą formalną procedurą przedmiotowe skargi i przedłożyła Radzie 
Gminy  wnioski  pokontrolne.  Sprawy  dostrzegane  i  zgłaszane  w  czasie 
dotychczasowych prac Komisji, a pozostające jako wymagające rozpoznania zostaną 
wpisane do planu pracy Komisji  Rewizyjnej na 2012 r. Na zakończenie chciałem 
podziękować  wszystkim członkom Komisji  za rzeczową  i  merytorycznie właściwą 
pracę,  za  obecność  na  Komisjach.  Pozwolę  sobie  również  w  imieniu  składu 
osobowego Komisji złożyć serdeczne życzenia, radosnego, bogatego roku 2012 dla 
wszystkich Państwa. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Następna Komisja.

Pan radny Lipiec, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy spotkała się 12 
razy podczas swoich prac - w tym raz miała wspólne posiedzenie z Komisją Spraw 
Społecznych. Komisja pracowała zgodnie ze swoim planem pracy i kontroli na 2011 
r.  zatwierdzonym przez Radę Gminy. Opiniowała projekt budżetu, projekty uchwał 
zaproponowane  przez  Wójta  Gminy  wysuwała  wnioski,  odpowiadała  na  pisma i 
skargi kierowane do Komisji. Posiedzenia Komisji odbywały się na posiedzeniach 
stałych,  jak  również  i  wyjazdowych,  a  pojedyncze,  sporadyczne  przypadki 
nieobecności z powodu zdarzeń losowych lub zdrowotnych były usprawiedliwiane na 
bieżąco.  Dziękuję za współpracę panu Wójtowi, panu Wicewójtowi, pani Skarbnik, 
koleżankom i kolegom Radnym, sołtysom i pracownikom Urzędu Gminy. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję przewodniczącym Komisji za złożenie sprawozdań. 
Życzę  oczywiście sukcesów w pracy w roku przyszłym. Proszę  na przyszłą  sesję 
przygotować plany pracy Komisji, bo będą zatwierdzane. 
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Do punktu 12 porządku obrad sesji

Pan  radny  Rębacz,  -  Państwo  na  Komisjach  to  mieli.  Na  Komisjach  było  to 
wyjaśniane. Czy są uwagi ?. Nie ma. Czytam uchwałę. 

Pan  radny  Rębacz  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2011 - 2021, a następnie poddał pod 
głosowanie. 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 14. 
Kto  jest  przeciwny ?.  Nikt.  Kto się  wstrzymał  ?.  Nikt.  Uchwała została podjęta. 
Dziękuję bardzo.

Uchwała  Nr  XII/103/11  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej 
Gminy Klimontów na lata 2011 - 2021 jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 13 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, - Proszę pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik Sobolewska, - W załączniku nr 2 wydatkowym pojawiły się jeszcze 
zmiany  w  szkołach.  W dziale  801  rozdziale  80113  paragraf  4300  "zakup  usług 
pozostałych" była kwota zwiększenia 1000 zł, jest kwota 12 000 zł. W dziale 801 
rozdział 80101 w paragrafie 426 "zakup energii" była kwota 15 000 zł. Zwiększenie 
jest  na  kwotę  25  000  zł.  I  w  działalności  usługowej,  plany  zagospodarowania 
przestrzennego jest  kwota 6  000  zł.  Natomiast  zmniejszenie  jest  w transporcie  i 
łączności w paragrafie 4300 "zakup usług pozostałych" była kwota 30 000 zł, teraz 
jest kwota 19 000 zł. W gospodarce gruntami i nieruchomościami w paragrafie 427 
"zakup usług remontowych" była kwota zwiększenia 10 000 zł, jest kwota 4 000 zł. I 
w oświetleniu ulic, placów, dróg zakup energii była kwota 30 000 zł, jest kwota 20 
000 zł. Po prostu musiałam zbilansować te zwiększenia, które nam się pojawiły ze 
zmniejszeniem w innych paragrafach. Dziękuję. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Szanowni Państwo tak to jest na koniec roku zawsze, 
że w ostatnim dniu jeszcze coś się tam pojawia, no i ta zmiana wskoczyła taka, która 
musi być,  żeby to definitywnie budżet oczyścić.  Państwo akceptujecie te historie, 
które tu pani Skarbnik przedstawiła ?. Tak. Czytam uchwałę. 

Pan radny Rębacz odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2011 r., a następnie poddał pod głosowanie. 

Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo ?. 15. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. Dziękuję bardzo.

Uchwała  Nr  XII/104/11  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  na  2011  r.  jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 14 porządku obrad sesji
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Pan radny Rębacz, - Kto z Państwa w tym punkcie ?. Pani sołtys proszę bardzo. 

Pani Mikus, sołtys Górek, - W imieniu sołtysów pragnę złożyć najserdeczniejsze 
życzenia, zdrowego, szczęśliwego Nowego Roku.

Pan radny Rębacz, - Dziękujemy bardzo. Dziękujemy. Proszę pani Miłek. 

Pani Miłek, sołtys Pęchowca, - Serdecznie dziękuję w imieniu mieszkańców Radzie 
Gminy, panom Wójtom za ładny kawałek drogi. Dziękuję bardzo. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję. Pan Bernyś proszę. 

Pan Bernyś, sołtys Przybysławic, - Mam taki dylemat, bo już od trzech lat mówię o 
zakupie  działki,  którą  mamy  w  środku  wsi.  Może  to  być  pod  boisko  jakąś 
świetliczkę na zebrania wiejskie. Faktycznie jest teraz fundusz sołecki. Mogłem to 
umieścić, ale cóż ?. Nasz fundusz sołecki jest 8 000 zł z czymś. Zacząłem po prostu 
kopanie stawu. W tym roku nie wypaliło, bo nie ma pieniędzy w gminie. Muszę to 
dokończyć  w przyszłym roku, a po prostu tej działki też  nikt wiecznie nie będzie 
trzymał, no i prośba do szanownej Rady, żeby po prostu ująć w budżecie te 15 000 zł, 
bo tyle to kosztuje. Nie wiem czy będzie taka szansa, jak byśmy skończyli już ten 
staw to byśmy mogli już na remont, bo tam kawałek budyneczku jest na tej działce. I 
byśmy już sukcesywnie ujmowali remont tego budyneczku, jeśli by była taka działka. 
W tej chwili mieliśmy taka możliwość, że wcześniej zebrania wiejskie odbywały się 
u mnie prywatnie w mieszkaniu. Była też przez jakiś czas szansa u Paczkowskiego, 
ale w tej chwili obiekt jest już czynny i zebranie wiejskie, czy młodzież nie mają się 
gdzie spotykać. I taka serdeczna prośba, żeby szanowna Rada 15 000 zł na zakup tej 
działki ujęła, bo jak bym ujął teraz to bym nie dokończył stawu a muszę to skończyć. 
Taka moja serdeczna prośba do Wójta, Rady Gminy, żeby to jakoś rozwiązać. Z góry 
serdecznie dziękuję w imieniu swoim i mieszkańców. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję panu sołtysowi. Kto z Państwa jeszcze ?. To poproszę 
pana Wójta, żeby na te tematy odpowiedzieć.

Pan Wójt Bień, - Panie Przewodniczący, szanowna Rado, szanowni Państwo. Myślę, 
że tych zapytań dużo nie było. Myślę, że ten rok 2011, który jutro niestety zakończy 
się  po prostu myślę,  że był szczęśliwy. Nie tylko pod względem inwestycji,  ale i 
spraw osobistych. Chodzi tu przede wszystkim o mnie, że dotrwałem do dzisiejszego 
dnia.  Myślę,  że będę  wszystko robił  z  mojej  strony,  żeby to dalej  było  jak  jest. 
Pamiętacie  Państwo rok  temu powierzyliśmy funkcję  Skarbnika Gminy pani  Ani 
Sobolewskiej.  Myślę  proszę  Państwa, że była to bardzo trafna decyzja. Myślę,  że 
przez ten rok czasu, bo każdy kto mógł z panią Anią pracować, myślę, że ta osoba 
jest bardzo kompetentna. Myślę, że miła i dalej będę mówił to samo, chociaż mi nie 
wypada, ale myślę,  że te sprawy wszystkie, które tu były postawione przez panią 
Skarbnik  zostały  załatwione  można  powiedzieć  na  wysokim  poziomie.  Proszę 
Państwa  fundusz  sołecki.  Naprawdę  wiele  gmin,  z  tego  co  jeździmy  na  różne 
spotkanie, rezygnują z tego tematu, bo to jest proszę Państwa 35 zadań dodatkowych, 
które ciążą na pracownikach Urzędu Gminy. Niestety staramy się, żeby te zadania 
wykonać w jakiejś tam części. Na pewno proszę Państwa ten fundusz sołecki, który 
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będzie realizowany w 2012 r. nie będzie taki można powiedzieć robiony ze skokami. 
Ja  to  Państwu mówiłem.  Mmamy podział  na  zadania,  będziemy chcieli  to  robić 
sukcesywnie w sposób taki można powiedzieć, że jak będziemy robić jeden temat to 
będziemy  chcieli  załatwić  jeden  temat,  żebyśmy  nie  przeskakiwali.  Zrobimy 
wszystko tu z panią Anią, żeby te Państwa marzenia, które macie poprzez fundusz 
sołecki, bo to są takie najważniejsze można powiedzieć Wasze marzenia, bo już nie 
mówiąc o takich jak mówił pan Krzysiu Bernyś na przykład zakup takiej działki czy 
odmulenie tego stawu. Myślę, proszę Państwa, że będziemy tych środków szukać. 
Będziemy pomagać, żeby nasza gmina nie pozostawała w tyle. Myślę, że na pewno 
nie zostaje, bo niejednokrotnie to mówiłem, że łatwiej jest na przykład takim gminom 
jak Łoniów, gdzie nie ma centrum, rynku - tak jak u nas, czy w Bogorii. Czy tam 
Samborcowi.  Wiadomo,  że tych  pieniędzy wtedy zostaje,  ale  estetyka kosztuje  i 
musimy proszę Państwa dbać o to, żeby ta gmina się rozwijała. My z naszej strony, 
myślę, że z mojej strony, ze strony mojego Zastępcy, pana Sekretarza, pani Skarbnik, 
oczywiście  przy  pomocy  wszystkich  Państwa  docenimy to  wszystko  i  będziemy 
pomagać jeden drugiemu. Proszę Państwa nie da się wszystkiego zrobić, bo my nie 
mamy grup ogromnych, że wyślemy, grupa interwencyjna pójdzie i będzie budować 
itd.  Nie proszę  Państwa. Mamy gospodarkę  komunalną,  która również  jest  zabita 
pracami, bo nie będę tu mówił co, w który dzień gospodarka komunalna robi, ale 
naprawdę proszę  Państwa zadań  ma bardzo wiele. Jeżeli  uda się  coś zrobić  przez 
grupę interwencyjną, czy nawet grupę robót publicznych, która była przez okres pół 
roku, to  muszę  Państwu powiedzieć,  co mówiłem na tamtej  sesji.  Jestem bardzo 
zadowolony, że mimo, że nie było mnie, byłem nieobecny, musiałem być w szpitalu, 
ale  dopilnowałem.  Miałem  przez  to  kłopoty,  bo  robili  zdjęcia,  wysyłali  do 
Prokuratury itd. Ja się nie boję, bo mówię jeszcze raz - ja grosza nie ukradłem, a 
poświęciłem swoje zdrowie, żeby gdzieś tam spokojnie sobie odpoczywać, że jednak 
byłem, czuwałem. Myślę,  że z tego możemy być  wspólnie dumni. Dumni z tego 
cośmy zrobili, bo na niejednym spotkaniu jak się spotykamy z wójtami, burmistrzami 
to proszę Państwa zazdroszczą tego co jest zrobione i nie mamy się czego wstydzić. 
Szanowni Państwo w związku z tym, że powiedzieliśmy tu troszkę o pani Skarbnik, 
że jest  osobą  kompetentną  życzę  sobie,  żeby ta współpraca nadal  była  na takim 
poziomie. Myślę, że nie było żadnych zgrzytów między nami. Myślę, że pani Ania 
wszystko pilnuje. Ma wszystko jak to się mówi poukładane i robimy to wszystko w 
uzgodnieniu  i  terminowo.  W związku  z  tym,  że  kończy  się  rok  2011  chciałem 
Państwu złożyć  wszystkiego najlepszego, dużo zdrowia, pomyślności dla was, dla 
waszych Rodzin, oby ten 2011 r.  przeszedł jako rok dobry. W gminie zrobiło się 
bardzo dużo. I proszę Państwa ten rok, który przed nami 2012 , żeby nie był gorszy i 
w inwestycjach i w sprawach, które sobie Państwo życzą. Dołączę się tutaj do pana 
Kaniewskiego,  Przewodniczącego  Komisji  Alkoholowej.  Serdecznie  panie 
Władysławie  dziękuję  panu.  Myślę  proszę  Państwa,  że  te  wnioski,  które  były 
składane i  przez  radnych,  i  przez  sołtysów,  i  przez rady sołeckie,  i  przez  różne 
organizacje  Gminna  Komisja  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  tak  te 
środki dzieliła, na pewno nie w takich pełnych kwotach jakby sobie Państwo życzyli, 
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ale nikomu chyba nie poszło tak, że zostało odmówione i za to panie Władysławie 
serdecznie  panu  dziękuję  i  całej  pana  załodze,  że  jednak  dobrze  to  wszystko 
doceniacie, dobrze rozważacie i myślę, że problemów z tą Komisją nie ma. Także na 
zakończenie serdecznie dziękuję jeszcze raz wszystkim tutaj obecnym. Nie będę się 
powtarzał, myślę, że piękne słowa powiedział pan Przewodniczący Komisji. Także w 
odwołaniu  do  tych  życzeń  w  moim  imieniu,  w  imieniu  pana  Zastępcy,  pana 
Sekretarza, pani Skarbnik wszystkiego najlepszego, dużo zdrowia na ten 2012 r. i 
żeby nie  był  gorszy jak  ten,  który  jutro  się  kończy.  I  zapraszamy serdecznie  na 
godzinę dwunastą, juz nie na rynku, bo nie będziemy psuć tego co zostało tak ciężko 
wypracowane, ale pod budynek banku, gdzie jest siedziba Urzędu Gminy na trzy 
godziny zabawy sylwestrowej. Dziękuję serdecznie i zapraszam. 

Pan radny Rębacz, - Dziękuję panu Wójtowi. Kto z Państwa jeszcze ?. Nie widzę. 
Szanowni Państwo ponieważ kuchnia jest już gotowa, to ja sobie daruję te sprawy 
śmieciowe i zostawię to sobie na styczeń.

Do punktu 15 porządku obrad

Punt ten zrealizowano łącznie z punktem 14.

Do punktu 16 porządku obrad sesji

Pan radny  Rębacz,  -  Szanowni  Państwo  jeżeli  nie  ma  już  tematów  serdecznie 
dziękuję  Państwu  i  zamykam  obrady  XII  sesji  Rady  Gminy  w  Klimontowie. 
Wszystkiego dobrego. Dziękuję bardzo.

Protokołowała: Przewodniczył:
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